
ého barevného formátu zpravodaje

.
si společně plánovali uplynulý rok, dávali si novoroč

otiž člověk stačil pořádně rozkoukat, byla zima pryč, jara si ani nevšiml, 

el do adventního času. Každý v tomto čase zavzpomíná na uplynulé dny a provede malou bilanci svých splněných či 

bů. Pro některé to byl rok plný zdarů a úspěchů, pro některé zase rok samých zklamání. I přes to se ale musí člověk 

oucnosti, do dalšího nového období a pevně věřit, ž
e bude další čas přece jen o něco lepší. Dovolte, abych i já provedl 

em městě.

volebního období 2018-2022. Každý z Vás si již jistě udělal dokonalý obrázek o tom, co je v rámci rozvoje města plněno

co naopak pokulhává, kterým směrem je město vedeno a o co všem zvoleným zastupitelům vlastně jde.

olitické scéně to byl rok mimořádný, neboť se nekonaly žádné volby. V rámci krajského dění se do svého závěru dosta

ravního řešení brněnské aglomerace při zpracovávání ZÚR JMK, v jejichž podporované variantě jsou navrženy komunika

požadovalo město Modřice. V případě našeho města rovněž neproběhly žádné politické události. Zastupitelstvo pracov

í a personální obsazení zaměstnanců města doznávalo jen nepatrných změn.

yla nejsledovanější akcí výstavba víceúčelové městské haly. V uplynulém roce bylo provedeno zásadní množství staveb

házíme před dokončením části projektu. Již je plně dokončena budova haly a probíhá dokončování komunikací. Od 9. 1

předávání díla a na 23. 1. 2020 je vypsáno kolaudační řízení. Pokud proběhne kolaudace bez problémů, je plánováno u

provozu od 3. 2. 2020. Zbytek objektů venkovních hřišť a
zahrádky bude dokončen do 30. 4. 2020. Již přes vánoční svá

šebního provozu kluziště s umělou ledovou plochou.

novaných investičních akcí byly dokončeny rekonstrukce půdního prostoru radnice, rekonstrukce objektu Hybešova 59

čety, I. etapa oprav chodníků na ulici Brněnská, místa pro přecházení na ulici Chrlická a Nádražní a část zateplení bytové

Dále bylo za přispění MV a JMK pořízeno nové dopravní vozidlo pro JSDH Modřice. Jsou rozpracovány projekty revitaliz

blokové při ulici Komenského a Husova, na Primále a u rybníku při ulici Masarykova. Jsou také rozpracovány projekty p

i Poděbradova a připravuje se oprava dalších chodníků ulice Benešova a Sadova. Z velkých budoucích investičních ak

ektonická soutěž na využitelnost objektu nám. Svobody 171 – dům s podloubím a je rozpracována PD na výstavbu n

na kterou již město od MV obdrželo příslib fi nanční dotace.

některé investice bylo nutné přesunout do dalšího roku neboť ve většině z nich město díky pomalé práci stavebního úř

odboru územního plánování a památkové péče neobdrželo v zákonných lhůtách potřebná povolení a stanoviska. Nejv

projevila na revitalizaci veřejné zeleně a výstavbě veřejných hřišť. S
amostatnou kapitolou je pak zpracovávání PPO Mo

ordinace s plánovanými stavbami JMK jako je severní obchvat Modřic a Jižní tangenta.

em zmínil, nepodařilo se spoustu úkolů dokončit a bylo nutné jejich převedení do dalšího kalendářního roku, což je 

emné a současně zavazující. Nyní si ale nikdo z nás nedokáže odpovědět na otázku: Co nám přinese nový rok 2020? P

rok volební. K volebním urnám půjdeme v rámci krajských voleb a doufejme, že to budou volby jediné.

astních aktivit a investic je město připraveno v novém roce dokončit všechny nesplněné úkoly z roku 2019 a zejména 

život městskou halu. Velkou snahou vedení města bude získávání fi nančních prostředků na realizaci projektů z vyhla

ogramů. Kolik a v jaké výši dotace získáme, dnes nikdo není schopen říci, neboť díky našemu rozpočtu nejsme zrovn

ředpoklady pro přidělování dotací.

Ke zmíněným přesunutým projektům se řadí další drobnější akce, které by měli vést zejména ke zkvalitnění života v naše

kračující opravy VO a chodníků, výstavba skladové haly posypového materiálu v areálu ulice Hybešova, parkovací stán

ulici, zahájení rekonstrukce školní jídelny přeložkou kabelů Cetin a zejména vybudování kamerového systému města.

o je naplánováno v rámci rozvoje města se vedení konečně podaří splnit. Současně jsem přesvědčen, že V

ění daných úkolů a hlavním rozhodčím při vyúčtování na konci roku.

ě ta Modřice i jménem svým, Vám popřát do nového roku 2020 hodně zdra

aby se Vám v novém roce vyplnila všechna Vaše přání a
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SLOVO STAROSTY

Milí spoluobčané,
v měsíci listopadu se konalo jedno řádné 

a jedno mimořádné zasedání rady města. 
Na dalších stránkách Zpravodaje najdete 
přehled přijatých usnesení.

Největší událostí nejen měsíce listopa-
du, ale celého letošního roku bylo Mistrov-
ství světa juniorů v nohejbalu 2023, které se 
uskutečnilo 3.–5. 11. 2023 v naší Městské 
hale. Jsem rád, že se Český nohejbalový svaz 
a UNIF rozhodli uspořádat takovou prestižní 
akci právě v našem městě. Děkuji všem orga-
nizátorům, Městskému nohejbalovému klubu 
Modřice a pracovníkům Městské haly, kteří se 
zasloužili o důstojný a bezproblémový průběh 
celého šampionátu. Velká gratulace patří na-
šemu čerstvému mistru světa Michaelu Svo-
bodovi, který byl jediným zástupcem našeho 
klubu v reprezentačním týmu.

V listopadu pak v našem městě proběhly 
ještě další, již lokální akce. Tradiční Koš mar-
tinských vín, vánoční jarmarky v PBDS a v ZŠ 
a Rozsvícení vánočního stromu. Po „covidové 
přestávce“ se opětovně konalo setkání vedení 
města s jubilanty, kteří letos oslavili 60 a 70 let.

Stav vybraných investičních akcí
Rekonstrukce Kanalizace v lokalitě Za 

Humny – v letošním roce byly práce přeruše-
ny 12. 12., opět budou pokračovat v novém 
roce po skončení zimy.

Rekonstrukce ulice Masarykova – harmo-
nogram prací není zatím stanoven. Práce bu-
dou zahájeny v příštím roce a měly by trvat 
2 roky. Občané budou informováni v dosta-
tečném časovém předstihu.

Kruhová křižovatka Havlíčkova x U Vlečky 
x II/152 – dokončuje se projektová doku-
mentace pro stavební povolení. Termín rea-
lizace bude záležet na schválení zařazení do 
investičních akcí SÚS JMK Radou JMK.

Dům s podloubím na náměstí Svobody 
171 – ještě v prosinci by mělo dojít k předání 
staveniště a zahájení prací.

Na části ulice Hybešova byly zahájeny prá-
ce na rekonstrukci VO a pokládce kabelu NN 
do země včetně chrániček pro optický kabel. 
Pokračovat se bude na jaře i na náměstí 
Míru, ulicích Havlíčkova a Hřbitovní.

V měsíci prosinci bude dokončena rekon-
strukce VO v lokalitě ulic Tyršova a Stará ci-
helna.

Dílčí změna č. 1a ÚP Modřice – termín 
opakovaného veřejného projednání je pláno-
ván v prvním čtvrtletí r. 2024.

Dílčí změna č. 1b ÚP Modřice – měla by 
řešit protipovodňová opatření. K tomu probí-
hají jednání s Brnem a Povodím Moravy.

Přístavba ZŠ – byla dokončena studie pří-
stavby. Po ní bude následovat výběr zhoto-
vitele PD pro stavební povolení. V r. 2024 je 
v plánu tvorba projektu.

V návrhu rozpočtu na r. 2024 je studie spo-
lečného řešení kanalizace lokalit „Zahrádky“, 
Tyršova a Luční.

Portál občana – prostřednictvím dotační 
agentury jsme získali dotaci na zřízení Por-
tálu občana ve výši 3 138 847,30 Kč. Celková 
výše způsobilých výdajů je 3 692 761,53 Kč. 
Realizace projektu musí být ukončena do 
31. 12. 2025.

 Libor Procházka
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Usnesení 26R-2. 1. 2/2023: RMM schvalu-
je Dodatek č. 2 ke smlouvě o výpůjčce ev. 
č. SML_2022/0060/2 mezi městem Modřice 
a spolkem Dubové lístky, z.s., Severní 1020, 
Modřice, IČ 14165155. Předmětem smlouvy 
je bezúplatné poskytnutí klubovny č. 1 – roz-
šíření výpůjční doby.

VÝBĚR USNESENÍ RMM Č. 26/2023

z 26. řádné schůze Rady města Modřic (dále jen „RMM“), konané
dne 21. listopadu 2023 v 15:15 hodin v malé zasedací místnosti na radnici města

Usnesení 26R-2.2/2023: RMM schvalu-
je Smlouvu o zřízení věcného břemene ev. 
č. SML_2023/0178 mezi městem Modřice 
a společností EG.D., Lidická 1873/36, Brno, 
IČ 28085400. Předmětem smlouvy je ulo-
žení kabelového vedení NN do pozemku 
p. č. 1605/216 – akce „Modřice, Bobravská, 

Usnesení 25M-R-1.1/2023: RMM schvaluje 
jako nejvýhodnější nabídku vzešlou z výbě-
rového řízení na zhotovitele veřejné zakázky 
„0 etapa – bourání, statické zajištění, sanač-
ní a stavební úpravy objektu Měšťanského 
domu, nám. Svobody č. p. 171, Modřice“ 
podanou společností Moravská stavební 
unie – MSU, s. r. o., IČ 48529003, Jižní nám. 
7/7, Brno ve výši 4.873.428,08 Kč bez DPH. 
Současně RMM pověřuje starostu města 
Modřic k podpisu Smlouvy o dílo s vybranou 
společností.

Usnesení 25M-R-2.1/2023: RMM v souladu 
s ustanovením § 6 odst. 6 písm. c) a § 98 
odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu v platném znění 
vydává opatřením obecné povahy Územní 
opatření o stavební uzávěře.

Usnesení 25M-R-3.1/2023: RMM bere na 
vědomí návrh Dohody o spolupráci mezi sta-
tutárním městem Brnem a městem Modřice 
na využití kanalizační sítě a na propojení 
chodníkem a postupuje ji k projednání na 
prosincové zasedání ZMM.

VÝBĚR USNESENÍ MIMOŘÁDNÉ RMM Č. 25/2023
z 25. mimořádné schůze Rady města Modřic (dále jen „RMM“), konané
dne 6. listopadu 2023 v 15:20 hodin v kanceláři starosty města

Usnesení 25M-R-4.3/2023: RMM schvalu-
je smlouvu o výpůjčce č. SML_2023/0175 
mezi městem Modřice a Dětským folklórním 
kroužkem, z.s., Nádražní 500, Modřice, IČ 
08839310. Předmětem smlouvy je bezúplat-
né poskytnutí velké zasedací místnosti 
radnice pro zkoušky sboru, každý čtvrtek 
v průběhu školního roku od 15:45 do 18:15 
(s výjimkou školních prázdnin). Smlouva je 
sjednána na dobu neurčitou.

Usnesení 25M-R-4.8/2023: RMM schvalu-
je rozpočtové opatření č. 15/2023 rozpočtu 
města Modřic na rok 2023 na straně příjmů 
po RO č. 15 ve výši 190.472.400 Kč a na stra-
ně výdajů po RO č. 15 ve výši 269.115.000 Kč 
jako schodkový se schodkem a fi nancová-
ním ve výši 78.642.600 Kč a splátkami úvěrů 
v celkové výši 10.006.000 Kč. K fi nancování 
schodku a splátek úvěrů bude použita rezer-
va z minulých let a přijatý úvěr od České spo-
řitelny, a. s. ve výši 30 mil. Kč.

Jedná se o výběr usnesení, všechna usnese-
ní jsou zveřejněna na webových stránkách 
města.
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roz. NN, Bobrava“. Jednorázová náhrada za 
zřízení věcného břemene se sjednává ve výši 
754 Kč, vč. DPH.

Usnesení 26R-2.3/2023: RMM schvaluje Do-
datek č. 48 nájemní a provozní smlouvy o pro-
vozování kanalizací pro veřejnou potřebu ze 
dne 12. 03. 2002 ev. č. SML_045/2020/48 
mezi městem Modřice a společností Br-
něnské vodárny a kanalizace, a. s., Pisárec-
ká 555/1a, Brno, IČ 46347275. Předmětem 
smlouvy je bezplatný přístup do Geografi c-
kého informačního systému BVK. Smlouva 
je sjednána na dobu neurčitou.

Usnesení 26R-2.4/2023: RMM schvaluje Li-
cenční smlouvu o veřejném provozování ev. 
č. SML_2023/0162 mezi městem Modřice 
a společností OSA – Ochranný svaz autor-
ský pro práva k dílům hudebním, z.s., Čs. ar-
mády 786/20, Praha, IČ 63839997. Jedná se 
o vystoupení 109. komorní koncert za cenu 
765,33 Kč vč. DPH.

Usnesení 26R-2.6/2023: RMM schvaluje 
Smlouvu o dílo ev. č. SML_2023/0179 mezi 
městem Modřice a Profi-tisk group, s. r. o., 
Chvalkovická 223/5, 779 00 Olomouc, IČ: 
26868954. Předmětem smlouvy je tisk 
Zpravodaje města Modřic. Smlouva je na 
dobu neurčitou s účinností od 1. 1. 2024. 
Smluvní strany se dohodly na ceně za dílo, 
tj. dle rozsahu jednotlivých měsíčních vy-
dání.

Usnesení 26R-7. 3. 1/2023: RMM schvalu-
je MŠ návrh rozpočtu na rok 2024 v celkové 
výši 22.519.000 Kč

Usnesení 26R-7. 3. 2/2023: RMM schvaluje 
MŠ Modřice tvorbu a čerpání fondu investic 
v roce 2024 ve výši 676.480 Kč

Usnesení 26R-7. 3. 3/2023: RMM schvaluje 

MŠ Modřice střednědobý výhled rozpočtu 
roku 2025 ve výši 21.985.000 Kč a v roce 
2026 ve výši 22.325.000 Kč.

Usnesení 26R-7. 3. 4/2023 RMM schvaluje 
MŠ Modřice rozpočet provozních prostřed-
ků na rok 2024 a doporučuje ZMM zařaze-
ní částky do rozpočtu města Modřic na rok 
2024 ve výši 4.968.000 Kč.

Usnesení 26R-7. 4. 1/2023: RMM schva-
luje ukončení nájmu městského bytu č. 2 
v BD Sadová 563, Modřice, dohodou ke dni 
30. 11. 2023.

Usnesení 26R-7. 5. 1/2023: RMM schvaluje 
ZŠ Modřice rozpočet provozních prostředků 
na rok 2024 ve výši 11.420.000 Kč a doporu-
čuje ZMM zařazení částky do rozpočtu měs-
ta Modřic na rok 2024.

Usnesení 26R-7. 5. 2/2023: RMM schvaluje 
ZŠ Modřice tvorbu a čerpání fondu investic 
v roce 2024 ve výši 2.628.510,60 Kč.

Usnesení 26R-7. 5. 3/2023:RMM schvalu-
je návrh rozpočtu ZŠ Modřice na rok 2024 
v celkové výši 59.821.200 Kč.

Usnesení 26R-7. 5. 4/2023: RMM schvaluje 
ZŠ Modřice střednědobé výhledy rozpočtu 
roku 2025 ve výši 60.605.500 Kč a roku 2026 
ve výši 60.551.000 Kč.

Usnesení 26R-7.6/2023: RMM bere na vě-
domí vyhlášení ředitelského volna ZŠ Modři-
ce z důvodu stávky dne 27. 11. 2023.

Usnesení 26R-7. 7. 1/2023: RMM schvaluje 
zadávací dokumentaci pro koncesní řízení na 
služby podle části osmé zákona č. 134/2016 
Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění 
pozdějších předpisů na „Provozování kanali-
zace ve vlastnictví města Modřic“.
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Usnesení 26R-7. 7. 2/2023: RMM schva-
luje komisi pro koncesní řízení na služby 
podle části osmé zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, ve znění poz-
dějších předpisů, na „Provozování kanaliza-
ce ve vlastnictví města Modřic“ ve složení 
Mgr. Ing. Libor Procházka, MBA, Ing. Antonín 
Mazálek, Ph.D., Ing. Tomáš Brabec, Ing. Jo-
sef Šiška, Květoslava Höklová.

Usnesení 26R-7. 7. 3/2023: RMM schvalu-
je náhradníky komise pro koncesní řízení na 
služby podle části osmé zákona č. 134/2016 
Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění 
pozdějších předpisů na „Provozování kana-
lizace ve vlastnictví města Modřic“ ve slo-
žení Ing. Erik Mikuš, EUR ING, Ing. Jan Skal-

ník, Ing. Radek Vostrejš, Bc. Elena Halvová, 
Mgr. Jan Hroudný.

Usnesení 26R-7.8/2023: RMM požaduje 
uzavřít smlouvu o bezúplatném převodu po-
zemků p. č. 2246/6, 2248/1, 2250/1, 2252 
a 2255 k.ú. Modřice až po uzavření smluv 
o zřízení věcných břemen mezi oprávněnými 
a ÚZSVM.

Usnesení 26R-7.14/2023: RMM bere na vě-
domí vyhlášení ředitelského volna MŠ Mod-
řice z důvodu stávky dne 27. 11. 2023.

Jedná se o výběr usnesení, všechna usnese-
ní jsou zveřejněna na webových stránkách 
města.

KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ V DOBĚ
VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

V době vánočních svátků vzniká v domácnostech větší množství odpadů, proto dojde i v le-
tošním roce k posílení jejich svozu. Všechny pravidelné svozy odpadů na rok 2023 proběh-
nou dle plánovaného svozového kalendáře, posílen bude svoz komunálního odpadu.

Rodinné domy:
22. 12. 2023 svoz komunálního odpadu
26. 12. 2023 svoz komunálního odpadu
29. 12. 2023 svoz papíru

Bytové domy (7 a více bytových jednotek)
22. 12. 2023 svoz komunálního odpadu
26. 12. 2023 svoz komunálního odpadu, plastu i papíru

V případě potřeby můžete tříděný odpad odložit v separačních místech, která jsou vyvážena 
každý týden. Sběrný dvůr je z důvodu čerpání dovolené uzavřen od 18. do 30. prosince. Ote-
vřen bude v úterý 2. ledna 2024. Kalendář svozu odpadů na rok 2024 je zveřejněn na webu 
města https://www.mesto-modrice.cz/urad/odpady.

MIMOŘÁDNÝ SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO ODPADU
Mimořádný svoz směsného komunálního odpadu mezi svátky se uskuteční v úterý 
26. 12. 2023.
  Ing. Antonín Mazálek
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OHLÉDNUTÍ ZA PRVNÍM ROKEM A PLÁN NA ROK 2024

Po ročním působení naší koalice ve vedení 
města jsme udělali ohlédnutí za tím prvním 
rokem, abychom si řekli, co se povedlo a jaké 
cíle si dáme na rok následující. Těch bodů, 
co bychom chtěli, je hodně, rozhodně víc, 
než dovolí rozpočet. Co šlo, to jsme se sna-
žili zahrnout do rozpočtu na rok 2024.

Z pozice předsedy komise pro digitalizaci 
rád upozorním na dva projekty, které máme 
v příštím roce realizovat. Prvním je nový 
web města. Měl by vám přinést přehlednější 
uspořádání informací, jejich snadnější do-
stupnost a možnost vyhledávání přímo na 
webu města. Stále sbírám podněty pro to, co 
vám na webu chybí. Jakýkoliv nápad nebo 
názor můžete poslat přímo na mne na e-mail 
kraut.roman@gmail.com.

Druhým projektem je realizace Portálu 
občana. Měl by vám umožnit platit poplat-
ky přímo z pohodlí domova, bez nutnosti 
navštěvovat radnici. Pokud napíšete nějaký 
podnět nebo problém na město, budete vi-
dět, i v jakém stavu zpracování se váš pod-
nět nachází. Realizace Portálu občana je 
dána zákonem a povinná od února 2025. 
My jsme k tomu přistoupili aktivně a řešíme 
v předstihu s možností profi nancovat projekt 
z dotačního programu.

Upozorním i na v současnosti mediálně 
prezentované elektronické doklady. Od led-
na by měla být dostupná možnost mít svou 
občanku, řidičák v mobilní aplikaci vašeho 
telefonu. Nebude to ale tak, že od ledna již 
nemusíte tyto doklady nosit s sebou. Ten 
systém bude postupně nabíhat a jeho reálný 
efekt pro občany bude někdy v první polovině 
roku, kdy s osobními doklady bude schopna 
pracovat policie. Úřady by tu možnost měly 
mít v druhé polovině roku a město Modřice 
by tyto možnosti mělo mít až v roce 2025.

Obyvatele Bobravy bude zajímat, jaké pro-

jekty jsou připraveny pro tuto část Modřic. 
V letošním roce byl zpracován projekt na do-
končení asfaltového povrchu v částech ulic 
Popovická a Bobravská a na ulici Pančochy. 
Projekt byl dokončen na podzim a z techno-
logických důvodů byla doporučena realizace 
na jaře příštího roku.

Bolavým místem Bobravy je chybějící hři-
ště a celkový veřejný prostor. Snažíme se 
i v tomto směru najít řešení. Dvě varianty, 
které jsme v tomto roce projednávali, nara-
zily na nesouhlas majitelů pozemků, nebo 
majitelů sousedních pozemků. O postupu 
v tomto bodě vás budu opět informovat.
Často se ptáte na bezpečný chodník k vla-

kovému spoji do Popovic. V letošním roce 
byla zpracována studie proveditelnosti včet-
ně osvětlení. Je zadáno zpracování projek-
tové dokumentace a uvidíme, co se podaří 
více. Chtěl bych, aby to šlo rychleji, ale hlavní 
potíž vidím v tom, že chodník k vlakovému 
spoji vede nejen v katastru Modřic, ale i Po-
povic, a to navíc územím, do kterého zasáh-
ne v poměrně krátké době vysokorychlostní 
trať (VRT). To limituje možnost fi nancovat 
tento chodník z nějakého dotačního pro-
gramu, protože běžná doba udržitelnosti je 
5 let. Podle plánů Správy železnic by se VRT 
měla začít stavět v roce 2026–2027. Se SŽ 
jsme ale dohodnuti na vybudování chodníku 
při výstavbě VRT.

VRT je ještě větším problémem pro obyva-
tele Modřic na ulici Brněnské, kde trať zabírá 
i významnou část některých zahrad. Zde si 
lze jen povzdechnout nad liknavým přístu-
pem k tomuto projektu předchozího vedení 
města, že se nesnažilo odvést VRT mimo 
koridor stávající tratě. Dobré řešení tu není.

Jižní Morava je cyklistický ráj a Modřice 
svou polohou na trase Brno–Vídeň by z toho 
mohly více vytěžit. Dohodli jsme se na zpra-
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cování studie cyklostezek v Modřicích a je-
jich okolí, tak abychom měli podklady pro 
jejich rozvoj. Napište mi o svých oblíbených 
trasách a stezkách, zapracujeme to.

Od pana starosty určitě víte o postupné re-
alizaci rekonstrukce kanalizace v lokalitě Za 
Humny, která by měla být v polovině příštího 
roku dokončena. Ještě větším zásahem do 
života v Modřicích jsou dlouhé kolony aut na 
všech dopravních trasách okolo Modřic, kte-

ré jsou způsobeny opravou a rozšiřováním 
D1. S rekonstrukcí ulice Masarykova, která 
začne v příštím roce, to bude ještě složitější. 
Je to ale z poloviny investice kraje, na kterou 
se čekalo více než desetiletí, takže to bude-
me muset skousnout, abychom následně 
měli benefi ty, které má přinést.

Přeji všem obyvatelům Modřic lepší rok 2024.
 
 Roman Kraut, zastupitel

PLATBY POPLATKŮ

Platby poplatků za pronájem hrobových míst, pronájem pozemků a poplatek za psa jsou splat-
né od 8. 1. 2024 do 31. 3. 2024 na pokladně Městského úřadu Modřice umístěné v přízemí, 
dveře č. 2. Platba je možná v hotovosti či platební kartou.

Upozorňujeme nájemce hrobových míst, že vzhledem k nutnosti podepsat novou nájemní 
smlouvu na pronájem hrobového místa na městském hřbitově v Modřicích s platností od 
1. 1. 2024 – 31. 12. 2033 je nutné, aby se dostavil nájemce, na něhož bude smlouva uzavřena, 
k jejímu podpisu a zároveň i platbě.

Nově schválený ceník platný od 1. 1. 2024 provozovatele veřejného pohřebiště v Modřicích:

I. Výše ročního nájemného z hrobového místa:
 Do šířky 1 m 60 Kč
 Do šířky 1,5 m 90 Kč
 Do šířky 2 m 120 Kč
 V šířce větší než 2 m 150 Kč

II. Výše ročního nájemného ze schránky v kolumbáriu:
 Kolumbárium 200 Kč

Ceny jsou uvedené včetně aktuální sazby DPH stanovené na kalendářní rok, smlouvy se budou 
uzavírat na období 10 let.

III. Roční úhrada za služby spojené s nájmem hrobového místa a schránky v kolumbáriu:
Úhrada za služby spojené s nájmem se neúčtuje.

V případě dotazů kontaktujte:
Majetkový odbor MěÚ v Modřicích, nám. Svobody 93
Dagmar Hošková, DiS. | tel.: 602 563 545 | e-mail: dagmar.hoskova@mesto-modrice.cz
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KAMENNÁ STUDNA NA NÁMĚSTÍ

Jak byla studna nalezena a proč jsme 
se ji rozhodli opravit, jste se mohli dočíst 
v zářijovém Zpravodaji. Čas však postoupil 
a rekonstrukce studny je již u konce. Nad-
zemní kamennou část jsme se snažili dodě-
lat v podobném duchu, jako její historickou 
vnitřní, která dle nalezeného letopočtu na 
jejím dně pochází z roku 1723. Dobový cha-
rakter studny nově doplňuje umělecké ková-
ní, které nese motivy města Modřice. Dále 
je v plánu během jarních měsíců vytvořit 

v okolí záhon v podobném stylu, jako byl vy-
sázen před samoobsluhou, osadit lavičkou 
a tím vytvořit další příjemné místo k odpo-
činku. Začátkem léta by měla být zahájena 
také stavba posezení, které nahradí aktuální 
kontejnerové stání před obchodem. Těmito 
změnami bychom rádi vytvořili z našeho ná-
městí místo, kde se budeme rádi setkávat 
a trávit čas.

 
 Ing. Tomáš Brabec
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SOUTĚŽ FOTOGRAFIE DO MĚSTSKÉHO KALENDÁŘE
S posledním listopadovým víkendem roku 

skončilo hlasování o nejhezčí fotografi e čtvrté-
ho kola soutěže. Toto kolo bylo nejkratší z dů-
vodu časové rezervy nutné na tisk kalendáře. 
Snad i proto bylo do tohoto soutěžního kola 
nahráno méně fotografi í než v kolech před-
chozích, a to celkem 17. Stejně tak tomu bylo 
s přidělenými hlasy, kterých bylo rozdáno 311.

Za měsíc září z 5 soutěžních fotografi í zvítě-
zil snímek Růže na náměstí, který získal 37 hla-
sů. Do soutěžního měsíce října bylo zasláno 7 
fotografi í. Se 41 hlasy zvítězil snímek Úplněk. 

V měsíci listopadu zvítězil snímek Dušičky, kte-
rý získal 35 hlasů. Kompletní výsledky 4. kola 
soutěže si můžete prohlédnout na webu měs-
ta https://fotosoutez.mesto-modrice.cz/
taxonomy/term/16.

Vítězům jednotlivých měsíců gratulujeme, 
děkujeme také všem autorům, kteří se během 
roku do soutěže zapojili, a všem, kteří se zú-
častnili hlasování. Připravte si fotografi e za 
měsíc prosinec, v lednu bude vyhlášen nový 
ročník fotosoutěže.

 Antonín Mazálek
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Vážený pane starosto, místostarosto a vá-
žení zastupitelé,

bude to rok, co jsme jako obyvatelé byli 
seznámeni s připravovanou výstavbou vy-
sokorychlostní tratě VRT RS2 v Modřicích. 
Chceme vyjádřit znepokojení nad způso-
bem, jakým se vedení obce staví k budoucí 
stavbě a provozu železničního koridoru VRT 
v Modřicích.

Zákon č. 128/2000 Sb., O obcích, mimo 
jiné stanovuje, že základním úkolem obce 
je pečovat o všestranný rozvoj území obce 
a o potřeby svých občanů.

My však rozvoj obce zkapacitněním že-
leznice, která územím obce pouze projíždí, 
nevidíme.

Výstavbou VRT se navýší železniční do-
prava na území Modřic na 150 tis. vlaků za 
rok ze současných 90 tis. Přesunem osobní 
dopravy na kolej VRT dojde k navýšení ná-
kladní dopravy. Záborem našich pozemků 
se železniční trať přiblíží k obytné zástavbě 
do vzdálenosti 40 m od oken domů. S pro-
vozem jsou spojeny také vibrace, vyvolané 
právě těžkou nákladní železniční dopravou 
a prašnost. Ochranou zde má být pouze pro-
tihluková stěna, o necelý metr vyšší, než je 
současná. V neposlední řadě nám budou za-
brány pozemky a znehodnotí se ceny našich 
nemovitostí.

Je s podivem, proč vedení radnice (sou-
časné i bývalé) nepožadovalo od počátku při 
jednáních se Správou železnic takové tech-
nické řešení, které by trvale ochránilo obyva-
tele žijící okolo tratě.

Proč od počátku nepožaduje řešení toho-
to koridoru tak, jak je uvedeno v ZUR JMK? 
Aktualizace č. 1. a 2. (ZÚR JMK), kde v od-
stavci č. 129 b se uvádí – e) Zajistit územní 
podmínky pro nadstandardní protihluková 
opatření (překrytí, tunel, tubus) zejména při 

OTEVŘENÝ DOPIS STAROSTOVI MĚSTA MODŘICE

průchodu trati lokalitami Modřice, Popovice, 
Rajhrad, Vranovice, Pouzdřany, Popice. Proč 
tento fakt nebyl od začátku zanesen v územ-
ním plánu města Modřic? Právě územní 
plán vymezuje, určuje a zpřesňuje stavby 
na území obce. Proč zde nebyla nastolena 
spolupráce s navazujícími obcemi na korido-
ru Modřice–Šakvice a radnice nepostupuje 
společně s ostatními v těchto jednáních?

Obec Rajhrad je nám příkladem, že pokud 
radnice zastává jasný postoj ke stavbě, dá 
se dosáhnout i výstavby tubusu. Na jejich 
příkladu lze vidět, že jednání jsou možná, ale 
musí je vést obec, a to pevně a rozhodně.

Dva dopisy zaslané na Správu železnic, ve 
kterých obec Modřice reaguje na uvedenou 
stavbu a s jejichž obsahem jsme seznámeni, 
nejsou žádným vyjádřením pevného postoje 
k uvedené stavbě. Dopisy totiž vůbec nezmi-
ňují ZUR JMK a zvláště nerespektují postoj 
obyvatel, kterých se provoz na této trati vý-
znamně dotkne. Výstavba lávky přes kori-
dor, kterou obec Modřice považuje za dílčí 
úspěch v jednáních se Správou železnic, je 
naprostá samozřejmost při průchodu tako-
vého železničního koridoru obcí.

Jako občané jsme dali již několikrát v hoj-
ném počtu jasně najevo, jakým způsobem se 
nás provoz VRT dotkne, jaké dopady to bude 
mít na náš život v obci a jak nedostatečně je 
stavba při průchodu územím zajištěna.

Tímto žádáme pana starostu a radu města 
o jasné vyjádření, jaký postoj zaujímá radni-
ce k této stavbě a jaké další postupy hodlá 
učinit, a to i včetně těch právních.

Zároveň bychom rádi znali postoj všech 
zastupitelů, abychom jako spolek Pro Mod-
řice a zároveň jako občané a voliči měli mož-
nost se zodpovědně rozhodnout ve volbách, 
kdo skutečně svými činy a postojem je ocho-
ten spolu s námi bojovat proti návrhu stavby, 
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ODPOVĚĎ NA OTEVŘENÝ DOPIS SPOLKU
PRO MODŘICE Z.S. ZE DNE 19. 11. 2023

tak jak je předložen Správou železnic. Ve 
vyjádření vašeho postoje by nemělo bránit 
ani to, že si takovou stavbu, jako je tunel, 
tubus, překrytí, neumíte v naší obci před-
stavit. Je s podivem, proč takové technic-
ké řešení musíme před vámi obhajovat my 
občané, když mnozí z vás a hlavně bývalé 
vedení radnice stálo u zrodu ZUR JMK, vě-
dělo, co Jihomoravský kraj schválil, a mělo 
s takovým typem stavby počítat právě už ve 
zmiňovaném územním plánu města Mod-
řic. V Evropě totiž není město, kde by vyso-

korychlostní trať vedla v intravilánu města 
otevřeným zářezem.

Požadujeme proto, aby stavba odpovída-
la 21. století, byla nejen trvalá, ale i funkční, 
a nezatížila dalším hlukem obyvatele žijící 
v jejím těsném sousedství. V tomto případě, 
lépe než investor, vidíme fakt, že stavba zde 
s námi bude po staletí.

 Za spolek Pro Modřice
 Ing. Miroslav Novák, Ph.D.
 Alice Přichystalová
 Josef Kratochvil

Vážení,
nové vedení města se ujalo svých funkcí 

po komunálních volbách v r. 2022 po ustavu-
jícím zasedání ZMM dne 19. 10. 2022. Prv-
ní kontakt se Správou železnic byl navázán 
telefonicky již v průběhu měsíce listopadu 
a 7. 12. proběhla na radnici první schůzka, 
na které byl prezentován návrh řešení VRT 
přes naše město. Vzhledem k tomu, že ná-
vrh řešení počítal se zábory soukromých 
pozemků, požadovali jsme hledat takové 
řešení, které by ideálně takové zábory zcela 
vyloučilo nebo alespoň výrazně zredukovalo.

K tomu proběhlo několik jednání jak se 
zástupci Správy železnic, tak i s pracovní-
ky KÚ JMK – radním Malečkem, vedoucí 
Odboru územního plánu a stavebního řádu, 
vedoucím Odboru dopravy. Spolek Pro Mod-
řice zprostředkoval též jednání se starostou 
města Rajhrad a starostkou města Šlapani-
ce.

Na základě proběhlých jednání město 
zaslalo Správě železnic dva dopisy – 21. 4. 
a 9. 5., v kterých jsme požadovali:

„Maximálně možnou minimalizaci záborů 
soukromých pozemků a přijetí nadstandard-
ních protihlukových a antivibračních opatře-

ní. Žádáme, aby problematice hluku a vibra-
cím byla věnována náležitá pozornost, aby 
po realizaci stavby nemohl nastat stav, že 
stavba nesplní hygienické limity a musela by 
se realizovat dodatečná opatření na rodin-
ných domech občanů.

V dalším procesu plánování a realizace 
stavby budeme požadovat doložení okrajo-
vých podmínek, vstupních hodnot a modelů, 
které budou použity při výpočtech hluku a vi-
brací. Vše s ohledem na synergické jevy ze-
jména silnic I/52, II/152 a III/15268 a tram-
vajové dráhy linky č. 2.

V rámci řešení požadujeme vybudování 
podchodu ze železniční stanice Modřice 
na ulici Brněnská. Dále požadujeme pod-
jezd pod mostem na II/152 pro společnou 
cyklostezku a chodník pro pěší a vytvoření 
prostoru pro chodník, který by spojoval loka-
litu Modřice-Bobrava s železniční zastávkou 
obce Popovice. Město Modřice by též upřed-
nostnilo vybudování terminálu VRT při ulici 
Vídeňská v Brně.

Předložení všech posuzovaných variant 
se zdůvodněním, proč byla vybrána zrovna 
ta aktuální a proč byly zamítnuty všechny 
alternativní. Současně sdělujeme, že posled-
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ní předložená varianta nesplňuje požadavky 
občanů.“

V průběhu června–září proběhla četná se-
tkání se zástupci Správy železnic, KÚ JMK, 
KOVO-PLAZMA, s. r. o. a Modřická cihelna, 
jejímž předmětem bylo projednání možností 
realizace lávky pro pěší ze žel. stanice Mod-
řice na ul. Brněnská.

Vedle těchto kroků směřujících konkrét-
ně k optimalizaci opatření v rámci výstavby 
VRT se vedení města aktivně snažilo bloko-
vat účinnost nařízení vlády č. 433/2022 Sb., 
kterým se mění nařízení vlády č. 272/2011 
Sb., o ochraně zdraví před nepříznivými účin-
ky hluku a vibrací. Zvýšení hlukového limitu, 
které tato novela přináší, by se totiž nega-
tivně projevilo i v budování protihlukových 
opatření VRT. V této věci jsme se obrátili pří-
mo na předsedu vlády ČR, na Ministerstvo ži-
votního prostředí, Ministerstvo dopravy, Svaz 
měst a obcí a na čtyři poslance. Z Úřadu vlá-
dy nám přišla od hlavního poradce předsedy 
vlády odpověď, v které se mj. konstatuje:

„Novela nařízení vlády prošla konzultací 
jak mezi zástupci Ministerstva zdravotnic-
tví a Ministerstva dopravy, tak následně 
i se svazy městských a obecních samo-
správ. Její finální podoba je tak výsledkem 
kompromisu mezi dotčenými subjekty. In-
tenzita dopravy se vzrůstající životní úrov-
ní v ČR a také vstupem do EU spontánně 
výrazně vzrostla, a to nejen v rozrůstajících 
se městských sídlech a satelitních oblas-
tech, ale i na venkovských silnicích. Navý-
šení hygienického limitu umožní další roz-
voj těchto lokalit např. umístěním služeb, 
jako jsou samoobsluhy, školská zařízení, 
zdravotnická střediska apod. Provozova-
teli komunikací III. třídy a účelových ko-
munikací jsou navíc zejména právě obce, 
takže v případě hlukově nadlimitní komuni-
kace je obec povinna přijmout protihluková 
opatření.“

V rámci možností vymezených legislati-
vou a přijatými ZUR se v uplynulých 13 mě-
sících podařilo vedení města dosáhnout:

• zúžení záboru soukromých zahrad 
o 3,2 m oproti původnímu řešení,

• realizace nadstandardních protihluko-
vých a antivibračních opatření splňují-
cích původní hlukové limity,

• příslib vybudování lávky pro pěší ze želez-
niční stanice Modřice na ulici Brněnská,

• umožnění podjezdu pod mostem na 
II/152 pro společnou cyklostezku 
a chodník pro pěší,

• vytvoření prostoru pro chodník, který by 
spojoval lokalitu Modřice-Bobrava s že-
lezniční zastávkou obce Popovice,

• rozšíření mostu na II/152 o prostor pro 
chodník směrem na Želešice,

což bylo součástí ofi ciální prezentace VRT, 
která proběhla na radnici 3. 10. 2023.

Požadavky ZÚR JMK na VRT jsou uvede-
ny v textu změny č. 1a ÚP města Modřice. 
Nadále se řeší trasa a technické řešení lávky 
z železniční stanice Modřice na ul. Brněnská.

 S pozdravem

 Mgr. Ing. Libor Procházka, MBA
 starosta města Modřic
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

LISTOPAD A PROSINEC
Začátek měsíce se nesl v duchu Hallowee-

nu a Dušiček. Ve spolupráci s třídou Základ-
ní školy Modřice, jejichž žáci za námi přišli 
v halloweenských kostýmech, jsme si za-
hráli a zatancovali jako bubáci a strašidla, 
děti a rodiče třídy Motýlků měli navíc zábavu 
v podobě „Strašidelné bojovky“ na zahradě 
školy. V předposledním listopadovém týdnu 
byl slavnostně ukončen první kurz plavání 
– dětem předal vodník „Mokré vysvědčení“. 
Třída Zajíčci se účastnila Canisterapie v do-
mově SeneCura společně s místními senio-
ry. Pro děti v posledním roce předškolního 
vzdělávání byl připraven program „Buďme 
kamarádi“, díky kterému si děti zkusily akti-
vity, které jsou běžné pro lidi s postižením – 
chůzi naslepo o holi v doprovodu kamaráda, 
jízdu na vozíčku, používání Braillova písma, 
podávání předmětů nohama. Další třídy naší 
školky navštívily program v knihovně, konalo 

se i divadelní představení „Vánoční příběh“, 
který v nás probudil adventní náladu. Paní 
učitelky ze třídy Myšky s jejich dětmi nacvi-
čují vánoční pásmo písní a básní, se kte-
rým vystoupí na Vánočním jarmarku při ZŠ 
Modřice, doprovodí Rozsvícení vánočního 
stromu na modřickém náměstí a také se pre-
zentují na Vánočních trzích v Brně na Zelném 
trhu. Spolu s dětmi ze tříd Včelek a Zajíčků 
zpříjemní svým vystoupením adventní čas 
v domově SeneCura, kde jejím obyvatelům 
předají přáníčka a vyrobené dárečky. Všech-
ny naše třídy mají přichystaný program v du-
chu vánočních svátků pro rodiče v podobě 
vystoupení nebo tvořivých dílniček.

Na závěr: PŘEJEME POHODOVÉ VÁ-
NOČNÍ SVÁTKY, ZDRAVÍ A SPOKOJENOST 
V ROCE 2024.

 Bc. Monika Čechovská
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ŠKOLNÍ JARMARK

Ve středu 29. listopadu se v are-
álu naší školy konal již dvanáctý 
vánoční jarmark a stejně jako mi-
nulý rok se velmi vydařil. Čerstvě 
napadaný sníh navíc letos přispěl 
k nádherné vánoční atmosféře. 
Celá událost byla tradičně v režii 
žáků devátých tříd, kteří se stara-
li o přípravu akce, její propagaci 
a celkovou organizaci, to vše sa-
mozřejmě za velké podpory ostat-
ních dětí a pracovníků školy.

Jarmark je velice oblíbený 
u všech tříd, protože na něm 
mohou prodávat vlastnoručně 
vyrobené předměty nebo pokr-
my. Jedni napekli perníčky, druzí 
buchty, další přímo na místě vyrá-
běli teplé wafl e či podávali horké 
nápoje. Jako každý rok i tento-
krát šlo veškeré jídlo doslova na 
dračku. Také vánoční předměty 
rukodělné žákovské výroby rychle 
mizely z prodejních stolů.

Co by mohlo více zpříjemnit vá-
noční náladu než zvonivé dětské 
hlásky a vánoční hudba? O kulturní 
program se postarali hlavně ti nej-
menší, děti mateřské školky a ško-
láčci z prvního stupně, kteří v za-
hradním altánu předvedli taneční 
a pěvecké vystoupení. Starší žáci 
nás pobavili vydařenou divadelní 
hrou a tradičně vystoupili i naši 
hosté – folklorní kroužek a základ-
ní umělecká škola.

Odpoledne si moc užívaly ne-
jen děti, ale i jejich rodiče, učitelé, 
vedení našeho města a ostatní 
občané, kteří nás poctili svou ná-
vštěvou. Sešli se zde i bývalí kan-

toři, kteří poseděli a zavzpomínali na roky strávené na 
naší škole. Stejně tak nás potěšilo, že si k nám našli 
cestu i mnozí bývalí žáci.

Na závěr bychom chtěli velmi poděkovat Městské-
mu úřadu Modřice za laskavé zapůjčení a postavení 
stanu, stolů a lavic. Veliký dík patří také modřickým 
dobrovolným hasičům, všem prodávajícím i účinkují-
cím a samozřejmě těm, kteří s námi přišli tento kou-
zelný podvečer prožít. Jarmark byl příjemným úvodem 
do adventního času a my vám přejeme, aby byly vaše 
letošní Vánoce pokojné a požehnané.

 Dr. Jitka Soukopová
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OSVĚTIM 2023

S našimi žáky jsme se do Osvětimi ne-
vydali poprvé, před dvěma lety jsme ale 
začali pořádat pravidelně exkurze střídavě 
do Osvětimi a do Terezína. Letošní exkurzi 
jsme schválně uspořádali na konci podzi-
mu, aby trocha očekávaného nepohodlí 
alespoň lehce napomohla pochopit ne-
představitelné podmínky, ve kterých muse-
li lidé v koncentračním táboře Auschwitz 
a vyhlazovacím táboře Birkenau živořit. 
Nyní dám prostor přímo našim žákům, kte-
ří byli s podobně děsivým místem konfron-
továni poprvé v životě:

„Nejhorší na tom bylo to, že jsme šli po cho-

dbách, kudy chodili i lidé, kteří se od tam už 
nikdy nedostali. Počasí bylo celou dobu dep-
resivní. Takové, jaké se k této exkurzi hodilo.“
Viktorie Siváková, 9. B

„Obdivuji lidi, kteří tam dokázali pracovat 
klidně i celé měsíce, když já jsem mrznul po 
jedné hodině.“
Tomáš Jahoda, 9. A

„Nejvíc mě zasáhla informace o tom, že tě-
hotné ženy, děti a lidé, kteří nemohli praco-
vat, byli posíláni do plynových komor a ne-
měli ani šanci na přežití.“
Sára Suchánková, 9. A
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A na závěr si můžete přečíst moc pěkné 
zamyšlení Leony Homolové z 8. A:

„Nejsilnějším zážitkem pro mě bylo to-
hle vše vidět na vlastní oči. Slovo Osvětim 
jsem znala z vyprávění rodičů a prarodičů 
nebo ze školní lavice. Už jen poslouchat, 
co se tam dělo, bylo hrůzu nahánějící. Pro-
to jsem nemohla odmítnout možnost jet se 
tam podívat na vlastní oči. Musím uznat, že 
slyšet je jedna věc, ale vidět je něco úplně 
jiného. Až když jsem to viděla, tak jsem si 
uvědomila, jakou hrůzu tam lidé museli za-
žívat. Jsem toho názoru, že si nikdo z nás 
nedokáže ani vzdáleně představit, jak hroz-
né to tam muselo být. Nejvíce mě šokovalo 
vidět tam pohromadě tolik osobních věcí 

a lidských vlasů, ze kterých se následně 
vyrábělo oblečení. Také pro mě bylo hroz-
né vidět fotky vězňů koncentračního tábora. 
Ale myslím, že je dobře, že to můžeme vidět 
a uvědomit si, jakých zvěrstev je lidská rasa 
schopná, a můžeme se nyní z chyb poučit. 
Každý by toto místo měl alespoň jednou za 
život navštívit.“

Hodnocení žáků nám jen potvrzuje, že po-
řádat podobné exkurze dává smysl, takže 
příští rok můžeme opět podobnou uspořá-
dat. Více fotografi í a dojmy dalších žáků mů-
žete najít v článku na webu naší školy.

 Mgr. Jakub Jírů

Fo
to

: M
gr

. M
ar

ie
 P

op
el

ko
vá



www.mesto-modrice.cz

27
12 | 2023

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ

Vážení občané.
Zdravím Vás v adventním čase ze Základní 

umělecké školy Ořechov s pobočkou v Mod-
řicích a chtěl bych Vás informovat o období 
nedávno minulém a dalším plánovaném.

V závěru školního roku 2022/2023, v rámci 
celostátní akce ZUŠ OPEN, jsme se s mnohý-
mi z vás setkali v Kulturním centru Ořechov 
při příležitosti dveří dokořán. Do konce mě-
síce června jsme uskutečnili mnoho dalších 
koncertů a prezentací školy na veřejnosti. 
Z těch nejvýznamnějších to bylo vystoupení 
školního dechového orchestru na náměstí 
Svobody v Brně v rámci festivalu „Mozarto-
vy děti“ a účast našeho žáka v orchestru 
Filharmonie Brno na slavnostním koncertu 
v Národním divadle Brno, Divadelní louskání, 
vystoupení souborů školy při setkání Velko-
moravské Univerzity Strécovsko – Tetinské 
či vystoupení na ořechovském Dni hudby.

Podzimní měsíce mají svůj obvyklý ryt-
mus, nutné administrativní a organizační zá-
ležitosti spojené s chodem školy, zahájením 
výuky a příchodem nových žáků.

Ke studiu jich bylo přijato celkem 58, z toho 
do hudebního oboru 38, do literárně dramatic-
kého 5, výtvarného 7 a do tanečního oboru 8 
žáků. Škola má nyní celkem 369 žáků.

Na počátku školního roku již tradičně vy-
stoupil na Svatováclavských hodech v Mod-
řicích školní dechový orchestr.

Vyučujeme hru na nově pořízený královský 
nástroj a i proto jsme uskutečnili zájezd za 
varhanami do kostelů v Dambořicích a Osla-
vanech.

Co plánujeme? V adventní době se rádi při-
pojíme hudebními vystoupeními ke sváteční 
náladě při rozsvěcování vánočních stromů 
v Modřicích, Ořechově, Syrovicích a Pršti-
cích. Uspořádáme adventní koncert v krás-
ném sále Konventu Milosrdných bratří na 
Vídeňské ulici v Brně.

Budou následovat adventní koncerty žáků 

v Modřicích a v Ořechově, školní dechový 
orchestr vystoupí na společném koncertu 
s dechovým orchestrem ZUŠ Židlochovice. 
V měsíci dubnu se stane ZUŠ Ořechov organi-
zátorem Krajského kola soutěže žáků ZUŠ ve 
Hře na smyčcové nástroje, vyhlášené Ústřed-
ní uměleckou radou s podporou MŠMT ČR.

Děkuji za spolupráci Spolku rodičů a přátel 
školy a jeho předsedkyni paní Ireně Pšenič-
kové. Spolek podporuje činnost školy a po-
kládáme ho za její nedílnou součást.

Na tomto místě bych rovněž rád vyjádřil 
poděkování vedení obce Ořechov a města 
Modřice. Přestože nejsou našimi zřizovateli, 
nacházíme u nich podporu při řešení záleži-
tostí spojených se zlepšováním prostředí bu-
dov školy, ale rovněž podporu formou dotací 
do rozpočtu. Dotace slouží v souladu s jejich 
účelem poskytnutí na pořizování učebních 
pomůcek a pomoci s úhradami plateb za na-
výšené náklady za energie.

Závěrem tohoto předvánočního přemítá-
ní Vám všem přeji za Základní uměleckou 
školu Ořechov příjemné prožití vánočních 
svátků a do nadcházejícího roku 2024 pev-
né zdraví, štěstí a spokojenost měrou vr-
chovatou.

 P. Křivánek, ředitel školy
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Vystoupení ZUŠ na Rozsvícení vánočního stromu.
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DĚTSKÝ FOLKLORNÍ KROUŽEK

PŘÍPRAVKA:
V průběhu měsíce listopadu se děti z přípravky pečlivě připravovaly na vánoční besídku a na-
cvičovaly pásmo vánočních koled pod vedením skvělých lektorek: Katky Chudové, Stáni Ko-
řenkové a Gabči Brázdové. Po zářijovém náboru naši přípravku navštěvuje celkem 23 dětí, 
z toho přes polovinu je nových členů. Máme upřímnou radost, že můžeme dětem předávat 
lásku k folkloru. A to buď ve výuce písniček, tanečků nebo tanečních her, které jsou u dětí 
velmi oblíbeny.

POKROČILEJŠÍ:
Pokročilejší děti čekalo 29. listopadu vystoupení na Jarmarku v altánku u základní školy na 
Benešově ulici. I když v menším obsazení (v současné době máme 16 členů) jsme divákům 
představili tři nové písničky a to: Stála panenka Maria, Ten vánoční čas a Já bych rád k Betlé-
mu. K nim jsme přiřadili další dvě z našeho stálého seznamu vánočních písní. Děti si kostýmy 
moc užily a vystoupení zvládly (i naši nováčci) hezky.

Další akce a aktivity můžete zhlédnout na našich webových stránkách www.folklorni-krou-
zek-modrice.cz nebo na facebooku www.facebook.com/DFKModrice. Ivana Cetlová, DFKM, z. s.
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BRABROUCI V LISTOPADU

Poslední podzimní akcí letošního roku byl 
Rozdělený výlet. Jak už název napovídá, kaž-
dá družinka si tuto výpravu organizuje sama, 
a tak žádné dvě nejsou stejné.

Nejmladší družinka Tesaříci se rozhodla 
výlet strávit v oboře Holedná, kde jim společ-
nost dělali daňci, které si děti mohly prohléd-
nout pěkně zblízka. V duchu překonání – jed-
noho z ideálů Pionýra – se jim také podařilo 
zdolat místní rozhlednu a užít si nádherný 
výhled do okolí. Po cestě zpátky hráli hry, 
stavili se také u ohrady s divokými prasaty 
a pak už všichni spěchali domů do tepla.

O něco starší Bělásci se kvůli zpoždění vla-
ku sice nedostal do Ivančic, jak měli původně 
namyšlené, ale dokázali briskně změnit plá-
ny a vydali se místo toho do Tišnova. Z Hrad-
čan to tam byla pěkná procházka přes kopec 
s bývalou šibenicí a neopomněli ani místní 
rozhlednu. Během čekání na vlak zpátky 
domů se jim pak podařilo i cvičit scénku na 
letošní Vánočku.

Kroky Berušek pak vedly do Rajhradu. Po 
cyklostezce to byla příjemná cesta a za-
sněžená krajina kolem vypadala nádherně. 
Cílem byl rajhradský Benediktínský klášter, 
jehož interiér, jako i zahradu s pávy si děti 
prohlédly. Přečetly si také legendu o založe-
ní této zahrady a nakonec si prošly i výstavu 
Betlémů, na jejímž konci je čekala dílnička, 
kde si mohly vyzkoušet psací stroj, vybarvit 
omalovánky a mnoho dalšího. Poté už zbý-
valo jen nasednout na vlak a vrátit se domů.

Včeličky se rozhodly z původně jednoden-
ního výletu udělat dvoudenní s přespáním 
v klubovně. V sobotu se tedy vydaly do br-
něnského Vida centra, kde strávily skoro celý 
den prohlížením a zkoušením vědeckých 
exponátů a zúčastnily se show o aerodyna-
mice. Odpoledne pak vyrazily do „víru velko-
města“ – procházku po Brně zakončily na vá-

nočních trzích na náměstí Svobody, povídaly 
si o brněnských pověstech, Vánocích a cent-
ru města. Po návratu do klubovny se věnova-
ly nacvičování scénky na Vánočku a hraním 
deskovek. Následovala večeře a fi lm a pak 
už byl čas jít spát. V neděli ráno pak zbývalo 
už jen v klubovně uklidit a nakonec si zahrát 
ringobal v čerstvém sněhu a vydat se domů.

Druhé nejstarší Kobylky se sice v malém 
počtu z důvodu nepříznivého počasí, ale 
přece, rozhodly navštívit jeskyni Výpustek ve 
Křtinách. Tam šly na prohlídku jeskyně, v je-
jíchž útrobách býval přísně tajný bunkr. Po 
obědě byl čas zamířit domů, avšak to nebylo 
tak jednoduché. Vedoucí dětem řekli, že ces-
tu domů musí najít samy. Jako pro správné 
Pionýry to pro ně ale nebyl žádný problém, 
a tak se z Líšně pomocí autobusů všichni 
společně bezpečně vrátili domů.

Úplně nejstarší Vážky pak čekal výlet do 
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okolí Moravského krasu. Padající sníh vytvá-
řel pohádkovou atmosféru a cesta ke Kate-
řinské jeskyni tak byla úžasným zážitkem. 
Během ní se všichni kochali krásou Morav-
ského krasu a užívali si ticho a klid přírody. 
V samotné jeskyni pak Vážky objevovaly 
skalní útvary, stalagmity i a poslechly si za-

jímavé informace o jejím vzniku a příběhu 
jejího objevení. Nakonec se vydaly zpátky na 
vlak a domů.

 Za Brabrouky
 Helča „Hříbě“ Císařová
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TUČŇÁČCI VYŘEZÁVALI DÝNĚ PRO PBDS

V loňském roce jsme s Tučňáčky cesto-
vali kolem světa a začátek listopadu jsme 
trávili v Anglii dlabáním dýní, které jsme pak 
věnovali Pasivnímu domu pro seniory. Letos 
máme sice jiné celoroční téma, ale akce se 
oběma stranám moc líbila, tak jsme se ji roz-
hodli zopakovat. Počasí nám moc nepřálo, 
ale v PBDS nám poskytli střechu nad hlavou, 
a tak jsme mohli dlabat venku, ale ne na deš-
ti, a moc jsme si schůzku užili. Na první po-
hled se může zdát smutné, že jsou české Du-
šičky postupně nahrazovány Halloweenem, 
návštěvy hřbitovů střídají strašidelné masky 
a svíčky nehoří na hrobech, ale v útrobách 
dýní, když se nad tím ale člověk trochu za-
myslí, dojde mu, že se to dá vlastně hezky 
zkombinovat.

Děti, dospělí i senioři mohou v rámci tra-

dic obou svátků strávit spoustu krásných 
chvil společně. Při dlabání dýní se dá dobře 
procvičit jemná motorika, procházka na hřbi-
tov osvětlený spoustou svíček má magické 
kouzlo a podzimní plískanice přímo svádí 
k vyprávění zážitků z dávné minulosti, při 
kterých si starší potrénují paměť a mladší 
se mohou ponořit do krásných příběhů, které 
se v dnešní době mohou zdát až pohádkové. 
Užívejme si tyto chvíle, ať už se nám novoty 
líbí nebo ne, až budou naše děti babičkami 
a dědečky, bude možná jako z pohádky znít 
právě jejich vyprávění o tom, jak s námi jako 
děti dlabali dýně.

Věříme, že tučňáččí dýně ozdobí PDBS 
i v příštím roce.

 Klára Čonková – Panda
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Pod tímto symbolickým názvem výpravy, 
který měl zdůraznit, že při první pomoci není 
radno na nic čekat, jsme se sešli na naší dal-
ší víkendovce. Všechny dramatické situace 
byly simulované, krev umělá a nikomu se nic 
nestalo.

Po příchodu k Vagonku jsme nalezli tři 
naše kamarádky ze Želešic zraněné pod 
sloupem vysokého napětí. Všichni se k nim 
rychle seběhli a začali je ošetřovat, podle 
svých dosavadních zkušeností, poté jsme si 
řekli, co vše by se v takové situaci mělo udě-
lat. Teorii první pomoci jsme prokládali bě-
hacími hrami, které však také byly tematické, 
třeba závod, při kterém jsme trénovali, jak 
stlačit krvácející ránu, aby zraněný neztratil 
kritické množství krve.

Představili jsme si aplikaci Záchranka, 
a pokud ji ještě nemáte ve svém telefonu, 
rychle si ji stáhněte, kdyby se něco stalo, je 
to vážně skvělý pomocník.

Další blok jsme věnovali resuscitaci 
a upřesnili jsme si, jaký je rozdíl mezi před-

klonem a záklonem, když člověk leží. Také 
jsme si změřili tep a tlak a fonendoskopem 
jsme prozkoumali zvuky našeho těla.

Vrcholem víkendu bylo nedělní dopoledne, 
kdy si starší samostatně a mladší ve dvojici či 
trojici zkusili, jaké je to volat na linku 155. Dě-
kujeme tímto Michaele Endrlové, letecké zá-
chranářce z LZS Libereckého kraje, která si na 
nás udělala čas a se všemi dětmi vedla roz-
hovor naprosto autenticky a nakonec i všem 
poskytla zpětnou vazbu. Pro děti to byl velký 
zážitek, protože musely komunikovat s cizím 
člověkem, ve velmi stresové situaci (i když si-
mulované) a správně reagovat na všechny po-
kyny a srozumitelně popsat, proč a odkud vo-
lají. Pevně věříme, že to nikdy nebudou muset 
řešit doopravdy, ale jsme rádi, že si to mohly 
vyzkoušet. Byla to jako vždy skvělá výprava.

PS: Stihli jsme také zkontrolovat naše pta-
čí budky a s velkou radostí zjistili, že polovi-
na byla obydlená.

 Litschmannova Jitka (Hermiona)

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ
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RC DUBOVÉ LÍSTKY, Z.S.

Na začátku listopadu klub maminek s dětmi – Prťata – navštívil seniory v pasivním domě.
Lekce byla zaměřena na typicky podzimní téma – DÉŠŤ. Předvedli jsme pohybové básničky 
a tanečky, užili si spoustu zábavy a vyrobili krásný deštník z papíru.

Věříme, že se nám podařilo obyvatelům domova zpříjemnit úterní dopoledne, a těšíme se na 
další setkání.

Více se o našich aktivitách dozvíte na naší fb stránce.

 Jarmila Čerenská, RC Dubové lístky, z.s.
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KOŠ VÍN 11. 11. 2023
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KATEŘINSKÁ ZÁBAVA 24. 11. 2023
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ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 30. 11. 2023

Další foto na https://mirekhajek.rajce.idnes.cz
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MODŘICKÝ INTERNETOVÝ MAGAZÍN

V rámci aktualizace MIMu bych rád splatil 
některé staré dluhy z doby covidové, jako je 
doplnění foto a video dokumentace ke kon-
certu staré hudby MK101 (10/2021) „Mezi 
námi zvířaty“, MK102 (03/2022), kde účin-
kovali Milan Kašuba, Pavel Rosendorf a Mi-
roslav Šula se zpěvačkou Dášou Ubrovou 
i některé další.

O počítačích, programování
a systematickém přístupu - kapitola 2.

Zásadní impuls k rozvoji počítačů dala 2. 
světová válka (konec 1945), když se ukáza-
lo, že se mohou vhodně používat pro řízení 
protiletadlové palby a pro výpočty kolem 
atomové a později vodíkové bomby. Hned po 
válce však vznikly ještě dva velice významné 
vědecko-technické obory – kybernetika a te-
orie systémů, které s počítači úzce souvisí.

Kybernetika pojednává o řízení a sdělová-
ní v živých organizmech a strojích. Zásadní 
roli v ní hraje automatická regulace na prin-
cipu zpětné vazby. Teorie systémů nabízí 
obecná pravidla, jak se vyrovnat se složitostí 
technických zařízení i reálného světa vůbec. 
Celkově jsou to obory náročné, ale jejich 
obecné principy jsou velice užitečné a v zá-
sadě jednoduché. Pokusíme se je stručně 
popsat a pod názvem systematický přístup 
je budeme považovat za metodiku práce při 
analýze problémů a jejich programování.

Všechno na světě je relativní a tak si pro 
složité problémy musíme stanovit úhel po-
hledu podle cíle nebo účelu našeho zájmu, 
tj. CO máme řešit. V dalším pak zkoumáme 
vše podstatné, co by mohlo dosažení potřeb-
ného cíle ovlivnit.

Složité záležitosti nemůžeme řešit jako 
celek, ale musíme si je rozdělit na několik 
uchopitelných částí - prvků (max 5 až 7) 

a pracovat od postupně od nejvyšší po dal-
ších nižších úrovních podrobnosti, ve kte-
rých pak každý prvek budeme podobně brát 
jako celek atd.

Prvky na každé úrovni budeme chápat 
jako „černé skříňky“, pro které nás bude 
zajímat pouze CO řeší a jejich jejich vnější 
souvislosti. Nebudeme se sice hned zabývat 
tím JAK to řeší, ale musíme mít jako zpětnou 
vazbu ověřené, že „vše podstatné k plnění 
jim vymezeného úkolu“ skutečně umí reali-
zovat.

Nic neexistuje samo, ale vždy je ovlivňová-
no nějakým okolím a také na toto okolí tak 
či onak působí. Proto musíme brát v potaz 
nejen souvislosti mezi prvky, ale i naší zále-
žitosti jako celku ve vztahu k okolí.

Nic se neděje samo od sebe, ale je tomu 
potřebná nějaká energie, motivace či fi nanč-
ní zajištění. Má-li to fungovat požadovaným 
způsobem, musí také existovat zpětná vaz-
ba, která fungování reguluje. Nic není trvale 
stabilní, ale vše i vnější podmínky se postup-
ně více či méně intenzívně mění – proto je 
nutno vždy zvažovat, co s naší záležitostí 
udělá čas. Posledním nepominutelným hle-
diskem pak je zhodnocení rizika, že to či ono 
nebude tak, jak předpokládáme.

Vše podstatné, co by mohlo ovlivnit…!?

Systematický přístup (SP) v podstatě zna-
mená, že si budeme klást otázky dle uvede-
ného schematického popisu a budeme na ně 
hledat odpovědi. Protože jde o univerzální 
metodu, která umí zviditelnit mlhavé stavy 
a procesy či souvislosti, na webu nabízíme 
odkaz na článek „Principy systematického 
přehledu“, který na příkladech (dva z nich 
jsou přímo z Modřic) ukazuje důsledky situ-
ací, kdy při realizaci významných záležitostí 
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systematický přístup chyběl.
Při intenzívním rozvoji Modřic po sameto-

vé revoluci došlo k výstavbě velkých obchod-
ních a výrobních celků, které dnes městu za-
jišťují velké příjmy z daní. Ale v oblasti pěší 
dostupnosti pro občany města bohužel ne-
byl v přípravě a realizaci těchto významných 
investic zodpovědný systematický přístup 
uplatňován, což přináší závažné problémy 
do dneška.

Na přiložené mapce je mezi body (2) a (3) 
vyznačen 150 m dlouhý úsek od mostu přes 
řeku směrem k nákupnímu centru Olympia, 
kde se zatím musí chodit po frekventované 
silnici mezi auty nebo v zimě v blátě a mokru 
terénem vedle ní. Teprve po více než 15 le-
tech se nyní konečně vážně připravuje stav-
ba zbývajícího chodníku. O chodníku do čtvr-
ti Bobrava či do kterékoliv sousední obce, 
např. na 1. zastávku autobusu v Brně-Přízře-
nicích, na rozdíl od Želešic nebo Rajhradu 
zatím můžeme jen snít.

Zásadní podmínkou SP je, že si musíme 
klást skutečně všechny zmíněné otázky a při 
řešení problémů z běžné životní praxe musí-
me odpovědi zaznamenat písemně, v oblasti 
analýzy a programování pak v rámci přísluš-
né dokumentace. Ono je totiž jedním z hlav-
ních motivů, „aby se na něco důležitého neza-
pomnělo“ a když se důležité věci zapíšou, tak 
se pak následně lépe kontrolují.

Znalost a používání principů SP má velký 
význam při rozhodování pro vedoucí pra-
covníky, členy zastupitelstva a v dalších po-
dobných rolích. Nemohou zvládnout každou 
problematiku, ale mohou jako podklad vyža-
dovat stručné písemné odpovědi na všechny 
otázky dle popsaných pravidel. Samozřejmě 
je to užitečný postup i pro každého, kdo má 
sám řešit různé složité situace.

Princip rozdělení celku na samostatné 
dílčí prvky se již desítky let běžně využívá 
v technických oborech i při výrobě počítačů 

a dalších elektronických zařízeních. Při pro-
gramování se nejprve jednalo o podprogra-
my, ze kterých se postupně došlo až k sou-
časným třídám s metodami, obecně řečeno 
k funkcím. Funkce obsahují pokyny pro řeše-
ní úzce vymezeného menšího úkolu a zpravi-
dla obsahují formální parametry, které jsou 
při jejich volání nahrazeny konkretními ar-
gumenty.

Počítač je vždy „férový partner“ a tak na 
rozdíl od lidí nic neopomene úmyslně. Ale 
vzhledem ke složitosti programování, dané 
technickou možností mnoha variant řeše-
ní, je zcela běžné, že při tvorbě programu 
se v něm objevují „mouchy“ (volně anglicky 
„bugs“). Složitost totiž roste exponenciálně 
s rozsahem úkolu a tak kromě těch nejjed-
nodušších zadání zpravidla není reálné pro-
gram napsat „z jedné vody načisto“, ale musí 
se postupně provádět jeho „odladění“ („de-
bugging“) a testování.

Při programování složitějších zadání mu-
síme také prakticky průběžně kontrolovat 
soulad požadavků na celek s funkčností 
jednotlivých prvků. Proto byla vyvinuta různá 
vývojová prostředí, která práci programátora 
v tomto smyslu usnadňují. O možnosti využít 
běžné prostředí windows pro dávkové ladění 
bude také řeč v některé z dalších kapitol.

Vlastimil Čevela, 29. listopadu 2023
www.mesto-modrice.cz > VOLNÝ ČAS > 

Kronika informací a událostí
zsmodrice.org/mini-web, prog-story.tech-

nicalmuseum.cz/data/mini-web



www.mesto-modrice.cz

54
12 | 2023

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ



www.mesto-modrice.cz

55
12 | 2023

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ

VČELAŘI

Milí včelařští přátelé
nastal zimní čas, kdy se včelaři dívají na-

zpět za uplynulou včelařskou sezónou a bi-
lancují jaká byla a co mohou udělat pro zlep-
šení v příštím roce. Chov včel vyžaduje oprav-
du důkladnou přípravu, a i v zimě, kdy včely 
nelétají, je potřeba jim věnovat péči. Nejen 
na podzim ale ještě i v prosinci, je v dnešní 
době bohužel nutné, léčit včely proti varoáze. 
V lednu se pak ze dna úlů odebírají vzorky 
popadané měli. Měl jsou především vosková 
víčka z buněk, která včely odstraňují, když se 
potřebují dostat k cukerným zásobám, který-
mi se přes zimu živí. V této měli jsou i mrtví 
brouci varoa destruktor, kteří jinak parazitují 
na včelách, přisátí jak klíště. Tyto vzorky se 
odesílají do veterinární laboratoře, kde určí 
dle počtu parazita, jestli je potřeba udělat 
i brzké jarní léčení včelstva. Z měli se dělá 
vyšetření i na další nebezpečnou chorobu, 
kterou mohou včely trpět, a to je mor včelího 
plodu. Potvrzení tohoto strašáka každého 
včelaře bohužel znamená, že mu veterinární 
správa musí zlikvidovat všechna včelstva na 

stanovišti, protože tato choroba nejde léčit 
a je vysoce nakažlivá pro okolní včelstva. 
V naší oblasti se momentálně naštěstí žád-
né ohnisko této nemoci nepotvrdilo. Další 
zimní práce včelaře se už odehrávají přede-
vším v dílně, kde se připravuje na další se-
zónu. Chystá nové rámky, do kterých budou 
včelky ukládat med a netrpělivě čeká, až na 
jaře rozkvetou první kvítky a teplé paprsky 
slunce vylákají včely ven z úlů.

Jménem všech včelařů ZO Rajhrad, pod 
kterou spadají i včelaři z Modřic, chci po-
děkovat obci Modřice za dotace, kterými 
podporuje naši spolkovou činnost. Velmi si 
této podpory vážíme. Všechny poskytnuté 
fi nanční prostředky budou vynaloženy na 
rozvoj včelaření.

Přejeme Vám příjemný advent, poklidné 
prožití svátků vánočních a zdraví a štěstí 
v roce 2024.

 Za ZO včelařů Rajhrad
 Dagmar Sladká
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Připomínka Vánoc se rodí v naší mysli již na 
podzim. Víme, že svět prožije něco hezkého 
a že záleží na nás, jaké to bude.
Řekla bych, že my dospělí máme ty svát-

ky a jejich náladu uloženou v sobě a datum 
v kalendáři nám jen potvrdí, že už ji smíme 
projevit. Ten, kdo měl štěstí, že prožil dětství 
s rodiči, tomu Štědré večery prvních let sply-
nuly v jediný dojem. Ty sváteční chvíle v nás 
setrvaly se vším svým tajemným kouzlem. 
I když jste věděli, že Ježíšek, to že je tatínek 
a maminka, naše fantazie si je ochotně krášli-
la. Ano, určitě jsme zahlédli mihnout se kolem 
okna zlatou zář a stromeček nakonec vypadal 
mnohem zářivěji než ten, který jsme už týden 
měli svázaný v koutě chodby.

Když vidím, radost svých pravnuků vzpo-
menu si vždy na rodiče, jak se snažili, aby ten 
náš Štědrý den byl krásný a pohodový i když 
daleko skromnější než dnes.

Pod vánočním stromkem se v neviditelném 
sepětí setkávaly celé generace a od radosti 
z dárků jsme se brzy dostali k objevu, že dá-
vat je vzácnější než přijímat. Církevní motiv 
Vánoc téměř již vymizel, i když jesličky, které 
jsou symbolem Vánoc, dřív než stromeček, 
připomínají legendu chudého zrození, ale pro 
svět v němž se Vánoce slaví, jsou dnes pře-
devším svátkem lidského přiblížení, přátelství, 

štěstím dětí. Vždyť i Jan Neruda napsal „kdy-
bych měl zrušit všechny svátky v roce – Váno-
ce bych nechal“. Protože svět, který slaví Vá-
noce, zapomíná na sobectví, myslí na radost 
druhých, projeví své nejlepší stránky.

V lidském nitru se rozezní struny, které ve 
všedních obyčejných dnech mlčí.

Ale je tomu tak vždycky? Nepřibylo sobec-
tví, závisti, honby za penězi – mít, koupit, ur-
vat, ukrást.

Zastavte se na chvíli – rozjímejte. Všichni 
potřebujeme víc lásky, porozumění a ohledu-
plnosti.

Vánoce – to je příležitost jak projevit lásku 
svým bližním, přátelům a známým. Tak měj-
te se rádi, zapomeňte na zlobu a sobectví 
a zkuste už dnes navodit vánoční atmosféru.

A tak zase po roce máme tu Vánoce,
vánoční nálada všechny nás ovládá.
Chci vám jen za sebe poslat pár řádků,
příjemné prožití vánočních svátků.
Cukroví s vanilkou, šupinku pro štěstí
a spoustu světýlek na každém rozcestí,
hodně dárků na Vánoce,
ať se daří v novém roce.

 MUDr. Jaroslava Tomandlová
 předseda spolku

ZAHRÁDKÁŘI INFORMUJÍ
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

VÝZVA MATRIKY PRO RODIČE A JUBILANTY
V Ý Z V A pro rodiče nově narozených občánků města Modřic

Vážení rodiče,
v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 – GDPR a dle záko-
na č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, Vám nemohou být nadále bez Vašeho 
předchozího souhlasu zasílány pozvánky na vítání dětí. Pokud budete mít zájem zúčastnit 
se obřadu, je třeba toto nahlásit na matrice městského úřadu a doručit vyplněný souhlas. 
Vítání se mohou zúčastnit pouze děti, které mají v době narození trvalý pobyt v Modřicích. 
Zároveň je nutný souhlas zákonného zástupce se zveřejněním jména a příjmení ve spole-
čenské rubrice ve Zpravodaji města Modřic.

Potřebné formuláře jsou k dispozici na matrice Městského úřadu, nám. Svobody 93, 
Modřice, nebo si je můžete stáhnout a vytisknout na stránkách Městského úřadu Modřice.

V Ý Z V A pro jubilanty města Modřic
V souladu s nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 – GDPR a dle zákona 
č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, je nutný souhlas JUBILANTA (ve věku 80, 
85, 90 a následně každý rok) se zveřejněním jména a příjmení ve společenské rubrice ve 
Zpravodaji města Modřic.
Vyplněný souhlas zašlete na uvedenou adresu nebo předejte osobně Vy, nebo Vaši rodinní 
příslušníci na matriku městského úřadu.

Potřebné formuláře jsou k dispozici na matrice Městského úřadu, nám. Svobody 93, Modři-
ce nebo si je můžete stáhnout a vytisknout na stránkách Městského úřadu Modřice.

Vítáme do života

Laga Prokop
Lagová Olga
Šidlová Barbora

Rozloučili jsme se

Kerlová Božena
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA V MODŘICÍCH
Podrobnější informace o knihovně a knihách
získáte na www.modriceknihovna.webnode.cz,
na dětském webu
www.knihovnamodrice.webk.cz a na
facebookových stránkách Městské knihovny
https://www.facebook.com/knihovna7/.

OTVÍRACÍ DOBA
Pondělí 9—12 13—18
Úterý 13—19
Středa 13—18
Pátek 9—12 13—16
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Výběr knižních novinek prosinec 2023

PRO ŽENY:
Archer, Jeffrey: Příliš odvážné přání
Bayliss, Jenny: Sejdeme se pod jmelím
Bártová, Anna Beatrix: Velký průšvih
Brown, Sandra: Hříchy minulosti
Caplin, Julie: Vinice ve Francii
Deveraux, Jude: Mé srdce si tě najde
Gillerová, Katarína: Výjimečná
NAPĚTÍ:
Bauer, Jan: Pařát smrtky
Beran, Ladislav: Ukradený důkaz
Bryndza, Robert: Tíživé ticho
Conelly, Michael: Bohové viny
Coates, Darcy: Hrůza na Šibeničním vrchu
Češka, Stanislav: Odložená vražda
Granger, Ann: Mrtvá z Deptfordu
Christie, Agatha: Cíl neznámý
Jašová, Jana: Krutý měsíc
Läckberg, Camilla: Kukačka
Ludvíková, Jitka: Vánoční případ
Minier, Bernard: Oko
Mola, Carmen: Purpurová síť
Regan, Lisa: Vražedná temnota
Stabenow, Dana: Lovcův úplněk

Sten, Viveca: Pohřbené tajemství
Ware, Ruth: Podnikavá dívka
SVĚTOVÁ LITERATURA:
Frankel, Rebecca: Do lesů
Kováčiková, Martina: Budeš jenom moje
Leoncini, Thomas: Muž, který chtěl být milo-
ván a kocour, který se do něj zamiloval
McMurtry, Larry: Osamělá holubice
Moriarty, Liane: Jablka ze stromu nepadají
Moyes, Jojo: Paříž pro jednoho a jiné povídky
Radulič, Hana: Ani ne pět minut
ČESKÁ LITERATURA:
Boček, Lukáš: Zahrada mrtvých duší
Dušková, Ruth: Skládačka života
Harasimová, Markéta: Gaslighter – skutečný 
příběh
Hartl, Patrik: Gazely
Chlubnová, Lenka: Studený jaro
Jelínková, Jolana: Paní Kosočtvercová a ve-
selý mlíkař s úsměvem jako kráva
Klečka, Jiří: Zapomenutá
Merová, Evelina: Opožděné vzpomínky
Obermannová, Irena: Babička Is Not Dead
Wilková, Scarlett: Desetkrát a dost
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PBDS – PODĚKOVÁNÍ

Zvláštní poděkování za podporu patří:
- Sboru dobrovolných hasičů Modřice za sponzorské dary
- Restauraci U Trávníčka za celoroční spolupráci při dodávání obědů
- Družině ZŠ Modřice za úzkou spolupráci při společných aktivitách
- Folklornímu kroužku za pravidelné vystupování v našem domě
- paní Jitce Kafkové a dětem za pořádání hudebních vystoupení u nás
- panu Miroslavu Hájkovi za focení a prezentaci našeho domu
- našim aktivním seniorům za celoroční spolupráci

Krásné prožití vánočních svátků
a pevné zdraví v novém roce
Vám přejí senioři a zaměstnanci PBDS Modřice.
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AKTIVNÍ SENIOŘI Z PASIVNÍHO BYTOVÉHO DOMU
SRDEČNĚ ZVOU NEJEN MODŘICKÉ SENIORY

 
na BESEDU S LÉKAŘEM MARTINEM HETMEREM

ve STŘEDU 17. 01. 2024 od 16:00
v jídelně PBDS, Nádražní 1123, Modřice

tentokrát na téma:
„Pane doktore, bolí mě na hrudi…“

Udělejte si čas na informace pro své zdraví a přijďte mezi nás,
svým dobrovolným vstupným přispějete seniorům na jejich
volnočasové aktivity,
srdečně zveme!

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ



www.mesto-modrice.cz

63
12 | 2023

ŽIVOT V NAŠEM MĚSTĚ

156 TÍSŇOVÁ LINKA

Závažnější události měsíce listopadu, které řešili strážníci Městské policie Modřice:

Strážníci během měsíce listopadu řešili 6 krádeží v obchodním centru Olympia.

Hlídka MP přijala oznámení o znečištění pozemní komunikace naftou. Oznamovatelka 
uvedla, že na čerpací stanici Shell, přijelo nákladní vozidlo, řidič vložil tankovací pistoli 
do nádrže a šel si umýt čelní okno. V době, kdy umýval okno, tankovací pistole vypadla 
z nádrže a nafta vytékala na pozemní komunikaci. Oznamovatelka dále uvedla, že řidič 
sice zaplatil tankování, ale o vyteklé naftě na pozemní komunikaci se nezmínil. To 
oznamovatelka zjistila na základě kamerových záznamů. Oznamovatelka uniklou naf-
tu zasypala sorbentem a pracovník čerpací stanice odklidil. Následně oslovila odbor-
nou firmu, která naftu vyčistila a škodu uhradil provozovatel vozidla, který ji způsobil.

Strážníci přijali oznámení o zatopeném podjezdu na ul. Tyršova v Modřicích. Po příjez-
du na místo strážníci uzavřeli komunikaci, aby nedošlo ke škodám na majetku. Dále 
kontaktovali odpovědné firmy, aby podjezd zprůjezdnily. Na místě SDH Modřice odčer-
pávali vodu. SÚS JMK osadili přilehlou komunikaci dopravními značkami zákaz vjez-
du. I přes umístěný zákaz vjezdu zde vozidla stále najížděla, tím vznikly dvě dopravní 
nehody bez zranění.

Hlídka MP prováděla kontrolu odstavených vozidel na ul. Nádražní, poblíž vlakového 
nádraží. Během kontroly bylo spatřeno osobní vozidlo Škoda, jak jede na ul. Nádražní 
do zákazu vjezdu. Hlídka se rozjela za vozidlem, které řídila osoba podezřelá z přestup-
ku. Na ulici Husova byl řidič vozidla vyzván k zastavení vozidla, ten na pokyn k zasta-
vení nejprve nereagoval, začal popojíždět, dával střídavě znamení o změně směru jízdy 
na obě strany a následně zapakoval vozidlo na parkoviště na ulici Sadová. Při kontrole 
u sebe řidič neměl doklady, dále hlídka zjistila, že vozidlo má propadlou technickou 
kontrolu. Řidič byl vyzván, aby se podrobil orientační dechové zkoušce na přítomnost 
alkoholu v dechu. Dechová zkouška byla provedena s výsledkem 1,07 promile. Řidič 
se po dechové zkoušce přiznal, že požil alkohol a že není držitelem řidičského průka-
zu. Vzhledem k uvedeným skutečnostem byla na místo přivolána hlídka PČR, která si 
celou věc převzala.

Ve večerních hodinách vykonávala hlídka MP kontrolní činnost na náměstí Svobody, při 
které si všimla dívky, která když hlídku zahlédla, náhle změnila směr a snažila se odejít. 
Taková situace většinou napovídá, že není něco v pořádku. Hlídka dívku zastavila a při 

MĚSTSKÁ
POLICIE
MODŘICE

Nově můžete naše výjezdy a zajímavosti sledovat na instagramovém profi lu:
mestskapolicie_modrice a na facebookovém profi lu: Městská policie Modřice – Ofi ciální.
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zjišťování totožnosti vyšlo najevo, že je v celostátním pátrání, jelikož utekla ze středis-
ka výchovné péče. Hlídka kontaktovala středisko, dívku vzala na služebnu, a následně 
ji předala odpovědné osobě.

Hlídka MP přijala oznámení o rvačce dvojice mužů na ul. Benešova. Po příjezdu na 
místo byli zjištěni dva muži, kteří byli v jednom domě a pohádali se kvůli dopisu. Oba 
muži byli pod vlivem alkoholu. Osobám nevznikla žádná újma na zdraví a celkově byli 
bez viditelného zranění. Oba muži uznali chybu, nechtěli nic řešit a rozešli se domů. Na 
místo přijel i OOP Rajhrad a celá věc byla na místě ukončena.

Strážníci přijali oznámení od ženy ročník 1940 o poruše požárního hlásiče v bytě, který 
má nejspíš slabou baterii a neustále houká. Na místě byl zjištěn požární hlásič, který 
co pět minut slabě houkal. V bytě nic nehořelo, sporák je indukční. Žena požádala hlíd-
ku o vypnutí, s tím, že si v ranních hodinách zavolá údržbáře k opravě.

Hlídka přijala telefonické oznámení o dopravní nehodě na ul. Hybešova, kde mělo dojít 
k úniku provozních kapalin. Hlídka se na místo dostavila okamžitě a zjistila, že PČR 
a RZS jsou již na místo přivolány. Řidič byl bez zranění, jen v mírném šoku. Ten uvedl, 
že jel po ul. Hybešova, kdy míjel odstavené vozidlo, ze které vystupoval muž, na tento 
podnět se lekl a strhnul volant doleva a naboural do zaparkovaného vozidla. Hlídka vy-
rozuměla majitele zaparkovaného vozidla. Dechová zkouška u řidiče byla s negativním 
výsledem. Na místo se posléze dostavila hlídka dopravní policie, která si věc převzala.

Hlídka MP Modřice zasahovala u nehody dvou osobních vozidel na náměstí Svobody. 
Po tom, co si osoby vzala na starost ZZS JMK, strážnici řídili dopravu. Naštěstí měl 
pouze jeden řidič lehké zranění. Na místě asistovaly všechny složky IZS.

Závěrem bych vám chtěl popřát za městskou policii Modřice příjemné prožití vánoč-
ních svátku a jen to nejlepší do roku 2024.

 Za MP Modřice: Lukáš Krakowczyk, vrchní komisař
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POSLEDNÍ SMEČ 2023

Soutěžní nohejbalová sezona je každoroč-
ně tradičně ukončena turnajem s příznač-
ným názvem Poslední smeč, který je pořádán 
v Praze. Letos se jednalo již o její 36. ročník. 
Na turnaj jsou pořadatelem pravidelně zváni 
ti nejlepší hráči, kteří hrají v klubových, ale 
i pro tento turnaj ve speciálně sestavených 
týmech. Hraje se v sobotu i v neděli, a tak tur-
naj dostatečně prověří schopnosti i fyzické 
síly všech hráčů. Mezi českými i slovenský-
mi hráči se letos v jedné z kombinovaných 
sestav objevil i úřadující maďarský mistr 
světa v singlu Ádam Fódor.

MNK Modřice letos vyslal jednu sestavu, 
která obhajovala loňský titul. Lukáše Ro-
senberka a Davida Višvadera v ní místo na 
dovolené odpočívajícího Jakuba Pospíšila 
doplnil Pavel Kop. V sobotu se nám podařilo 
s jednou remízou svoji skupinu vyhrát. Také 
v neděli se začíná ve skupinách. Ze dvou 
skupin, kam jsou zařazeny týmy postupu-
jící ze soboty, pak do semifi nále postupují 
vždy dva nejlepší týmy. Naše trio se i v ne-
dělní skupině umístilo na druhé příčce. To 
znamenalo, že do cesty se jim postavil vítěz 
druhé skupiny tým Kar-
lových Varů. Pro Pavla 
Kopa to byla odveta 
za nedávné MČR, kde 
jeho trojice vypadla 
v play-off právě s tro-
jicí z Karlových Varů. 
Možná jsme v tomto 
semifi nálovém zápase 
viděli předčasné fi ná-
le. Naši borci zvládli 
zápas lépe a po výhře 
10:8 a 10:8 postoupili 
do fi nále a mohli tak 
i letos obhajovat titul.

Ve fi nálovém zápa-

se se nám poněkud překvapivě postavila 
sestava Čakovice B. Ta dokázala v semifi -
nále přehrát horkého favorita tým Startu Pra-
ha A v čele s razantním Chalupou, kterému 
omezený prostor pankrácké haly velmi vy-
hovuje. Tým Čakovic B byl složený z bratří 
Chadimů a Jaroslava Vacka. Hrál tak celý 
turnaj bez klasického dlouhého blokaře. Prá-
vě tento hendikep se ve fi nále ukázal jako 
rozhodující. Náš bombarďák Pavel Kop ne-
měl problém z výšky soupeřova blokujícího 
hráče přehrávat a výsledkem bylo hladké fi -
nálové vítězství 10:4 a 10:5.

Městský nohejbalový klub Modřice tak do 
své sbírky získal další titul z toho tradičního 
a prestižního turnaje. Dokázal vyhrát pošes-
té v řadě a Lukáš Rosenberk se ziskem sed-
mi prvenství osamostatnil na pozici nejlepší-
ho hráče historie Poslední smeče.

Pro Modřice zlatá sezona tedy končila 
také zlatou poslední tečkou a už nyní se těší-
me na sezonu 2024.

 Petr Jahoda
 předseda MNK Modřice
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MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY MLADŠÍCH
ŽÁKŮ V SINGLU

Poslední mládežnickou soutěží roku 2023 
bylo Mistrovství ČR kategorie mladších žáků 
v soutěži jednotlivců. To se konalo 25. listo-
padu v halách ve Zbečníku a v Hronově.

MNK Modřice do šampionátu vyslal tři 
své hráče: Vojtěch Šlezingera, Filipa Hlouž-
ka a Michala Koutného. Všichni tři hráči se 
na soutěž dlouhodobě připravovali v rámci 
standardních tréninků své skupiny, ale i na 
speciálních singlových trénincích. Jako tre-
néři s nimi na akci odjeli pánové Šlezinger 
a Mrňa. Celou výpravu, která vyrazila již v pá-
tek, pak doplňovala Radka Hloužková. Ta se 
poctivě starala o stravu hráčů.

Na mistrovství se prezentovalo 24 hráčů. 
Ti byli rozděleni do 8 skupin. Z nichž vždy ví-
těz postupoval přímo do osmifi nále a hráči 
na druhých a třetích místech postupovali do 
předkola play-off. Vojtěch s Míšou dokázali 
své skupiny vyhrát. Filip, kterého celý turnaj 
limitovala propukající viróza, šel z druhého 
místa do předkola. V něm bohužel podlehl 
0:2 Kaděrovi z Dolních Počernic a turnaj pro 
něj skončil. Škoda, že propukající nemoc mu 
nedovolila ukázat vše, co už umí.

Michal Koutný narazil na domácího Chrás-
ku. Po obrovském boji mu podlehl nejtěsněj-
ším poměrem 9:10 a 9:10. Michalovi však za 
výkony na turnaji patří obrovská pochvala.

Vojta Šlezinger ve svém osmifi nále po-
mstil Filipa a Kaděru vyřadil po jednoznačné 
výhře 10:5 a 10:2. Ve čtvrtfi nále ho čekal ho-
lický Matějka. V prvním setu ho smetl 10:6. 
V tom druhém musel o výhru 10:9 však již 

tvrdě bojovat. Byl tedy v semifi nále a před 
ním byly těžké zápasy o medaile. Pavouk 
play-off mu do cesty do fi nále postavil do-
mácího favorita Jiřího Hudoka. Toho celý 
den hnala dopředu zaplněná hala a jeho 
místní fans. Tento zápas podle mnohých 
představoval vrchol mistrovství a byl patrně 
předčasným fi nále. Oba hráči ukazovali na 
svůj věk 12 let mimořádné výkony a kvalitu. 
První set vyhrál Vojta 10:9. V tom druhém již 
vedl 9:6 a klepal na „fi nálovou bránu“. Domá-
cí borec se však nevzdal a dotáhl zápas do 
stavu 9:9. V posledním míči si Vojta přitáhl 
balon k síti a z pásky zasmečoval do bodu. 
Bohužel při dokončení úderu ho zradila míst-
ní palubovka a po ošklivém pádu si nejenom 
natloukl loket, ale hlavně zavadil o síť. Dotek 
hráče sítě dle pravidel eliminuje dosažený 
bod a naopak poslední bod druhého setu 
přisoudil soupeři. Prohra 9:10. Šlo se tedy 
do třetího setu. V něm už Vojta, i díky bolavé 
ruce, tahal za kratší konec a prohrál do 8:10. 
Sen o zlatém fi nále se tedy rozplynul, ale oba 
hráče po skončení zápasu ocenil obrovský 
potlesk zaplněné haly. Vojta se tedy musel 
rychle dát dohromady psychicky a hlavně 
fyzicky. Čekal ho jeho první životní zápas 
na mistrovství republiky o medaili v singlu. 
Ukázal srdce bojovníka a pro svoji singlovou 
medaili si šel jak uragán. Domácího Chrásku 
doslova smetl z palubovky a po výhře 10:5 
a 10:1 bral skvělou bronzovou medaili. Ve fi -
nále pak rozjetý Hudok porazil karlovarského 
Kornatovského 9:10, 10:7 a 10:8 a získal titul.

Mistrovství ČR mladších žáků v soutěži jednotlivců 2023:
1. místo Jiří Hudok (Sokol Zbečník)
2. místo Matyáš Kornatovský
 (SK Liapor Karlovy Vary)

3. místo Vojtěch Šlezinger (MNK Modřice)
4. místo Josef Chráska (Sokol Zbečník)
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Vzhledem k tomu, že se jednalo o poslední letošní soutěž Poháru ČNS mládeže v kategorii 
mladších žáků, proběhlo po turnaji také vyhodnocení celoročních výsledků.

Výsledky poháru ČNS mládeže mladších žáků pro rok 2023:

TÝM POČET BODŮ CELKEM Pořadí
SK Liapor Karlovy Vary 345 1.

Sokol Dolní Počernice 306 2.
Sokol Zbečník 246 3.
MNK Modřice 199 4.

Naši mladí hráči se tedy v celoročním hod-
nocení všech turnajů i mistrovství umístili na 
skvělé čtvrté příčce mezi deseti hodnoce-
nými kluby. Z loňské osmého místa se tak 
dokázali zlepšit a jejich individuální úspěchy 
i čtvrtá příčka celého týmu jsou spravedli-
vým oceněním poctivé celoroční práce a od-
danosti pro nohejbal.

Skupina mladších žáků byla v sezoně 203 
složena z těchto hráčů: Vojtěch Šlezinger, 
Filip Hloužek, Michal Koutný, Josef Havlát, 
Oliver Štor, Vojtěch Nevím a Radek Mrňa. 

V rámci tréninků se jim celoročně věnoval 
starší žák Tomáš Jahoda, který kluky ob-
rovsky posunul dopředu. Mimo něj pak jako 
ofi ciální trenéři byli u skupiny vedeni Petr Ja-
hoda, David Šlezinger a Aleš Mrňa.

Jsem pevně přesvědčený, že řada kluků 
z této nejmladší nohejbalové skupiny našeho 
klubu může v budoucnu dokázat velké věci 
a náš klub i nadále držet na výsluní nohejbalu.

 Petr Jahoda
 trenér mladších žáků
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MISTROVSTVÍ SVĚTA V NOHEJBALE JUNIORŮ
U21 HOSTILY MODŘICE

Myšlenka využít potenciálu Městské haly 
Modřice i celého města Modřice pro pořádá-
ní vrcholné mezinárodní nohejbalové akce 
se zrodila již v roce 2021. Tehdy město Mod-
řice podalo na mezinárodní nohejbalovou fe-
deraci UNIF ofi ciální přihlášku jako kandidát 
na pořadatele Mistrovství světa juniorů U21 
v roce 2023. Zástupci UNIF následně navští-
vili halu a viděli také činnost domácího orga-
nizačního týmu v rámci mistrovství republiky 
mužů. Vše dopadlo na jedničku, a tak byla 
kandidatura města Modřice ofi ciálně schvá-
lena.

Před Modřicemi i Městským nohejbalo-
vým klubem tak byly dva roky, pro přípravu 
této akce. Již v roce následujícím proběhla 
generálka, když Modřice hostily turnaj Svě-
tového poháru klubů. Ten svou velikostí do-
konale prověřil Městskou halu i schopnosti 
místních pořadatelů. V letošním roce se pak 
v areálu Městské haly Modřice pořádal Mezi-
národní tréninkový kemp, kam přijely i týmy 
s hráči, kteří se prezentovali na letošním 
šampionátu. I tato akce nám poskytla cen-
nou zpětnou vazbu.

Vybaveni dostatkem zkušeností se město 
Modřice i Městský nohejbalový klub pustil 
do organizačních příprav. S tím nám pomá-
hal nejenom Český nohejbalový svaz, ale 
i mezinárodní nohejbalová federace UNIF. 
Nejsilnějším partnerem pro místní organi-
zátory bylo město Modřice, které šampioná-
tu zdarma poskytlo prostory Městské haly 
včetně ubytování pro český národní tým. 
Důležitým partnerem byla také školní jídelna 
místní základní školy a já bych chtěl kolek-
tivu paní Ondráškové moc poděkovat za to, 
jak se o všechny účastníky v podobě obědů 
a večeří postaraly. Kromě české výpravy byd-
leli ostatní účastníci v místních ubytovacích 

zařízeních a spolupráci při požárním dozoru 
vykonával SHD Modřice. Velkou fi nanční do-
tací na tuto akci přispěl Jihomoravský kraj 
a dalšími částkami pak lokální fi rmy Auto 
Pokorný a OC Olympia. Všem moc děkuje-
me.

Ve čtvrtek 2. listopadu se do Modřic zača-
ly sjíždět týmy z Evropy i Asie. Na šampio-
nátu se kromě českého týmu prezentovaly 
týmy z Francie, Slovenska, Maďarska, Itálie, 
Španělska, Rumunska, Iráku a Jižní Koreje. 
Víza pro vstup do naší vlasti bohužel neobdr-
želi zájemci z Indie, Mali, Pobřeží Slonoviny, 
Libanonu či Mexika. Všech devět týmů se 
tak po čtvrtečním tréninkovém seznámení 
s halou mohlo od pátku 3. listopadu pustit 
do bojů o juniorské tituly mistrů světa v sou-
těžích jednotlivců, dvojic, trojic. Juniorská 
kategorie má hráče do 21 let.
Český národní tým se prezentoval v tomto 

složení: trenér Michal Doucek, Jan Matura 
(Čelákovice), Petr Nesládek (Čelákovice), Fi-
lip Seidl (Čelákovice), Ondřej Fries (Holice), 
Marek Vojtíšek (Holice), Lukáš Tolar (Karlovy 
Vary), Filip Hokr (Karlovy Vary), Michael Svo-
boda (Modřice), Petr Lukáš (masér) a Petr 
Jahoda jako vedoucí týmu. Zvláště pro čer-
stvě šestnáctiletého modřického Svobodu 
byla nominace dalším oceněním jeho mimo-
řádného talentu a píle.

Náš tým obhajoval všechny tři tituly ze 
šampionátu konaného v roce 2021 v Rumun-
sku. Z toho týmu však zde už byli pouze hráči 
Tolar a Hokr a s nimi trenér Doucek.

Juniorský nohejbal prožívá v posledních 
letech bouřlivý rozvoj. Autor článku byl osob-
ně na posledních pěti šampionátech a kva-
lita hry šla v této době neuvěřitelně nahoru. 
Velký počet zde hrajících juniorů jsou členy 
i dospělých reprezentací svých zemí. Naše 
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hráče tak nečekalo nic lehkého.
V pátek a v sobotu se hrály zápasy sku-

pin a také čtvrtfi nále. Naši hráči projeli tou-
to částí turnaje jako pověstný nůž máslem 
a neztratili ani set. V neděli se pak dopole-
dne odehrály semifi nálové boje a po obědě 
zápasy o medaile.

V semifi nále jednotlivců měl Lukáš Tolar 
za soupeře francouzského singlistu a ve 
dvou setech 11:6 a 11:3 hladce postoupil do 
velkého fi nále. V něm na něj čekal slovenský 
specialista Igor Zubák, který porazil maďar-
ského singlistu 11:4 a 11:8.

V zápase o 3. místo se po výhře 2:1 na sety 
radoval maďarský singlista Koltai.

Finále soutěže jednotlivců pak byl, dle 
mého názoru, nejlepším zápasem celého 
mistroství. Oba hráči v něm předváděli skvě-
lý nohejbal. V první sadě se náš hráč dostal 
do nadějného vedení 9:7, ale slovenský bo-
jovník Zubák se nevzdal a set dokázal oto-
čit na 9:11. Rázem byl domácí favorit pod 
tlakem. A právě tady se ukázalo mistrovství, 
bojovné srdce a zkušenosti z extraligy Luká-
še Tolara. V druhém setu předvedl uragán 
a sfoukl svého soupeře 11:4. Za vyrovnané-
ho stavu se šlo do rozhodujícího setu. Ten 
se dle mezinárodních pravidel hraje od stavu 
0:0 s tím, že vítězný bod je jedenáctý, avšak 
musí být dvoubodový rozdíl s výjimkou po-
ledního možného stavu 15:14. Oba hráči 
ukazovali velké mistrovství a hrálo se prak-
ticky bod za bod. Lukáš měl v závěru několik 
mečbolů, ale Zubák bojoval jak Jánošík. Te-
prve za stavu 12:11 dokázal Lukáš dát svůj 
polední mistrovský bod a stát se juniorským 
mistrem světa. Hala bouřila a hráči z lavičky 
naskákali na ploše na šťastného Lukáše.

V soutěži dvojic byli v českém týmu hrá-
či Hokr, Tolar a Fries. Trenér Doucek až do 
semifi nále šetřil svoji hvězdu Lukáše Tolara 
a s Filipem Hokrem nastupoval Ondřej Fries. 
Ti turnaj odehráli skvěle a hladce postoupli 

do semifi nále. V něm je překvapivě čekal 
soupeř ze Slovenska, který ve skupině pod-
lehl iráckému týmu. Možná se tak odehrálo 
předčasné fi nále. Náš tým ve složení Tolar 
a Hokr s přehledem ovládl první set 11:6. 
V druhém setu však Slováci pozměnili styl 
hry i sestavu, kdy bratrance Igora a Dávida 
Zubákovi prostřídával Marko Melíšek. Set 
byl napínavý až do konce, ale v něm byli naši 
hráči úspěšní a po výhře 12:10 postoupili do 
boje o dvojkový titul.

V druhém semifi nále porazil Irák v divác-
ky nesmírně atraktivním zápase Jižní Koreu 
11:5 a 11:9. Bylo jasné, že irácký nohejbal 
získá historicky první medaili a takovou osla-
vu, co v hale převedla irácká výprava, hala 
nezažila a asi ani už nezažije.

Nohejbalisté Iráku měli u nás nejpočetněj-
ší výpravu včetně pracovníků své státní tele-
vize. Ti celý šampionát vysílali živě a zejmé-
na „kulometný“ komentář jejich komentátora 
uváděl celou halu v úžas. Irácký nohejbal 
zaznamenává v posledních letech největší 
progres. K dispozici má obrovskou fi nanční 
podporu, a tak buduje další a další hřiště pro 
své akademie, kde hraje obrovské množství 
hráčů i hráček. A výsledky na letošním mis-
trovství dokazují, že jsou správnou cestou.

V souboji o třetí místo se střetli slovenští 
nohejbalisté s Jižní Koreou. Její hráči jsou 
vždy miláčky publika a svým vystupováním 
na hřišti i mimo něj si snadno získávají příz-
nivce. V boji o bronz dokázali první set vyhrát 
11:9. Když ve druhém setu stáhli ztrátu na 
9:10 tak jim jejich útok zbrzdila páska sítě 
a z jistého vyrovnávacího bodu byl slovenský 
útok a získaný druhý set pro Slováky. V tom 
třetím už si slovenští favorité bronz ohlídali 
a Jižní Korea zůstala bez medaile.

Ve fi nále se český tým střetl s Irákem. 
V tomto souboji nadšeně bojující Iráčané na 
umění našich hráčů ještě nestačili. Lukáš 
Tolar s Filipem Hokrem vyhráli 11:5 a 11:6 
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a druhý juniorský titul byl na světě.
Po zisku dvou titulů už tak před naším 

týmem byla jen obhajoba trojkového titulu. 
V týmu trojic se v dosavadním průběhu šam-
pionátu střídali Nesládek, Svoboda, Vojtíšek 
a Seidl. Lehce zraněný Matura odpočíval na 
lavičce jako žolík pro rozhodující boje. V se-
mifi nále byli našimi soupeři hráči Iráku. Ze-
jména naše útočná převaha, doplněná bez-
chybným polem a nahrávkou, vedla k jisté 
výhře 11:7 a 11:3 a postupu do fi nále.

Druhé semifi nále svedlo proti sobě tým 
Slovenska a Jižní Koreje. Byl to nejdrama-
tičtější zápas celého mistrovství a zejména 
Korejci dokázali proti favoritovi předvést 
výkony na hranici sebeobětování. První set 
brali Slováci 11:9. Ve druhém se radovali 
Korejci také 11:9. A tak o možném prvním 
korejském fi nále tak musel rozhodnout set 
třetí. Ten byl extrémně vyrovnaný a oba sou-
peři se přetahovali o vedení. Skvělou obra-
nou dokázali Korejci slovenské hráče zner-
vóznit a nutit k chybám. Ani jedenáctý bod 
nerozhodl, a tak tato epická bitva za stavu 
14:14 dospěla do posledního míče. Korejští 
hráči se dostali do mimořádně nadějné útoč-
né pozice. Jejich jasně bodový klepák podél 
sítě však brnkl o lanko pásky. To ho zpoma-
lilo a akrobatický zákrok slovenského polaře 
vrátil míč do hry. Když z následného útoku 
Slováci bodovali a získali fi nále, skáceli se 
korejští samurajové na palubovku. I z tribun 
byly vidět slzy v jejich očích. Všichni diváci 
zůstali malou chvíli zcela potichu a pak oba 
týmy odměnili obrovským potleskem. Ko-
rejští hráči pak šli společně svým typickým 
ukláněním poděkovat celé hale a sportovně 
poblahopřát soupeři.

V zápase o bronz se Korejci opět statečně 
rvali o svoji vytouženou medaili. Tu už jejich 
iráčtí soupeři měli z dvojic. Možná právě tato 
jejich psychická výhoda rozhodla. Irácký 

tým po výhře 11:7 a 11:4 získal už svoji dru-
hou medaili a završil tak pro ně mimořádně 
úspěšný šampionát. Korejská výprava tak 
z Modřic odjela bez medaile, ale zanechala 
skvělý dojem jak svými výkony, tak svým vy-
stupováním.

Ve fi nále čekal český tým jejich tradiční vy-
zyvatel – tým ze Slovenska. Naši hráči začali 
v sestavě Nesládek, Vojtíšek a Svoboda. Prů-
běh prvního setu byl velmi vyrovnaný. Za sta-
vu 9:9 pustil poprvé trenér Doucek na hřiště 
kapitána Maturu, který vystřídal Nesládka. 
Matura hned první útok svým typickým ská-
kaným klepákem proměnil a získal setbol. 
Vzápětí český tým kazí servis a je srovná-
no 10:10. Z dalšího útoku Matura tentokrát 
technicky bere zpět vedení na 11:10. Vzápě-
tí Slováci razantním útokem vyrovnávají na 
11:11. Náš útok a Dan Matura razantně na 
12:11. Při dalším útoku Dan blokem rozho-
dil souhru soupeře, který svůj útok vedl do 
autu a první set po výhře 13:11 patřil našemu 
týmu. V druhém setu Dan Matura na hřišti 
zůstal a český tým byl od počátku v mírném 
bodovém náskoku. Ten držel až do zlatého 
konce a po výhře 11:7 zkompletoval český 
národní tým svůj zlatý hattrick.
Český juniorský tým tak po sportovní 

stránce dokázal na domácím šampionátu 
vytěžit úplné maximum a potvrdil dominan-
ci českého mládežnického nohejbalu. Lukáš 
Tolar zaslouženě dostal cenu pro nejlepšího 
hráče mistrovství a český národní tým cenu 
pro nejúspěšnější zemi. Trenér Michal Dou-
cek získal své již patnácté světové juniorské 
zlato! Všechny navíc v nepřerušené řadě. 
Myslím si, že v dějinách českého i českoslo-
venského sportu nebude moc trenérů s ta-
kovou to početnou sbírkou světových titulů!

Hodnocení šampionátu zlatého trené-
ra Michal Doucka: Z mého pohledu nejlepší 
akce za dobu mého působení u reprezentace. 
Organizačně vše klapalo, jak má, a přidala se 
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k tomu nejvyšší kvalita, co se hry týče. Jako 
každé mistrovství jsme si užili krizové mo-
menty v těžkých zápasech. Začátek šampio-
nátu kluci bojovali zejména s vlastní nervozi-
tou – nikdy není jednoduché potvrzovat roli 
favorita. Do toho nás potrápila drobná zraně-
ní, takže o sestavě bylo jasno až ve čtvrtek, 
a to ještě s dalším otazníkem u Dana Matury 
do hry trojic. Z pohledu jednotlivých disciplín 
bylo naším největším soupeřem Slovensko. 
To sice mělo v celém šampionátu problém 
potvrzovat roli favorita v utkáních s papírově 
slabšími soupeři, kde je až moc svazovala 
nervozita. Ale v utkáních proti nám s pocitem, 
že nemají co ztratit, měla jejich hra vysokou 
úroveň. A to zejména v semifi nále dvojic a sa-
mozřejmě v utkání dne ve fi nále singlu. Chtěl 
bych pochválit všechny kluky za příkladné 
reprezentování naší země. Opravdu se sešla 
výborná parta protkaná výraznými individuali-
tami s talentovanými mladíčky. A vše zapadlo 
do úžasné party kluků, kteří si šli za svým.

Dík patří i realizačnímu týmu, kde měl Petr 
Lukáš hodně práce. A Petr Jahoda nám byl 
výbornou spojkou pro tu nejlepší koordinaci 
mezi organizací turnaje a fungováním týmu.

Následoval medailový ceremoniál všech 
tři disciplín, kde kromě představitelů UNIF 
předával medaile i starosta města Modřic 
Mgr. Ing. Libor Procházka, MBA.

Šampionát tak tedy skončil obrovským 
sportovním úspěchem. Naše hráče k němu 
hnala zaplněná Městská hala Modřice. V ní 
kromě českých fandů byly také početné sku-
piny fanoušků ze Slovenska, Francie, Maďar-
ska, Rumunska i Iráku. Atmosféru v ní udržo-
vali dva moderátoři a také modřická taneční 
skupina XSIDE Dancers. Světlená LED obra-
zovka „jela naplno“. Jednou větou „krása stří-
dala nádheru“. Finálový program také vysíla-
la Česká televize a stream ze šampionátu byl 
dostupný po celém světě.

Prezident mezinárodní nohejbalové asoci-

ace UNIF Kamil Kleník hodnotil mistrovství 
takto: Letošní MS juniorů U21, které pořádal 
Český nohejbalový svaz ve spolupráci s MNK 
Modřice, bylo podle mého názoru nejlepším 
mistrovstvím v této kategorii vůbec. V první 
řadě chci vyzdvihnout vysokou pořadatel-
skou úroveň a tím poděkovat zejména Pet-
rům Jahodovi a Guldovi, kteří v městské hale 
vytvořili skvělý servis všem účastníkům I di-
vákům. Maximálně využili veškerý potenciál, 
který hala nabízí pro akce podobného typu. 
Současně nesmím zapomenout na Martina 
Spilku a Flekače, protože tento organizační 
tandem z Komise zahraničních vztahů a re-
prezentace ČNS předvádí již delší dobu výbor-
nou práci ve vztahu k mezinárodnímu hnutí 
a všem členským zemím UNIF. Jsem hrdý na 
všechny tyto lidičky pohybující se kolem orga-
nizace mezinárodních akcí nohejbalu na čes-
kém území, ale i mimo něj. V neposlední řadě 
mne velmi těší dobrá spolupráce s vedením 
radnice města Modřic, zejména s jeho staros-
tou panem Procházkou. A jak jsem uvedl i při 
slavnostním nástupu v hale, smekám před 
všemi modřickými dobrovolníky a fanoušky!!! 
Po sportovní stránce mohu být nanejvýš spo-
kojen s předvedenou hrou všech účastníků 
a s jejich velkým herním progresem. Vždyť 
účastí v semifi nále to prokázaly zejména 
země mimo Evropu – Irák a Jižní Korea. Naše 
reprezentace má můj velký respekt, protože 
obhajovat dobyté zlaté pozice je vždy velmi 
náročné a tito chlapci kolem trenéra Michala 
Doucka to zvládli na jedničku. Ze srdce jim 
k tomuto úspěchu blahopřeji! Je to pro český 
nohejbal velký příslib do budoucnosti, že nám 
roste silná generace nohejbalistů schopných 
dobře reprezentovat svou zem. Škoda jen, že 
celá akce tak rychle utekla… Moc jsem si to 
užil díky vám všem!

Město Modřice i místní nohejbalový klub 
tedy dokázaly zvládnout celou akci na pod-
trženou jedničku. Když jsem se v průběhu 
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následné After Party vrátil zpět už do potem-
nělé haly a na chvíli si sedl na tribunu, byl 
jsem opravdu dojatý a hrdý na všechny své 
spolupracovníky i celé naše Modřice. Věřím, 
že společně jsme dokázali náš sport i naše 
město zviditelnit a ukázat, že Modřice jsou 

v nohejbale lídry nejenom sportovními, ale 
i organizačními. Díky všem za pomoc!

 Petr Jahoda
 předseda organizačního výboru
 MS U21 2023
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ZLATÝ HATTRICK V TROJICÍCH

Na státní svátek dne 17. listopadu se 
v Českých Budějovicích uskutečnilo Mistrov-
ství České republiky v nohejbale trojic mužů. 
Tento šampionát se koná v periodě dvou let, 
a ten poslední hostily v roce 2021 Modřice. 
Na něm naše trojice získala mistrovský titul, 
a tak před námi byla obhajoba.

Na turnaji se prezentovalo 24 trojic a Měst-
ský nohejbalový klub Modřice vyslal dvě své 
sestavy. A tým tvořila osvědčená a sehra-
ná trojice Jakub Pospíšil, Lukáš Rosenberk 
a David Višvader. V B týmu došlo vlivem zra-

nění Jana Hanuse k vynucené změně, když 
Pavla Kopa a Michaela Svobodu doplnil Petr 
Topinka. Obě sestavy koučoval trenér Petr 
Gulda, pro kterého to byla poslední soutěžní 
akce na lavičce modřického týmu.

Oba naše týmy dokázaly vyhrát své zá-
kladní skupiny, a čekalo je tedy osmifi nále. 
A tým v něm dokázal ve dvou setech porazit 
tým Startu Praha B a B tým přehrál také 2:0 
Vsetínské áčko. Ve čtvrtfi nále čekal A tým 
soupeř z Plazů a naši hráči opět excelova-
li výhrou 2:0. Na B tým čekal soupeř z nej-
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těžších – obhájce stříbra z Karlových Varů 
ve složení Vanke, Tolar, Kokštein a Gregor. 
V soutěži trojic je velmi důležitá souhra celé 
trojice. Ta se dá získat pouze dlouhodobě. 
Proto vynucená změna v sestavě byla pro 
náš tým velkým hendikepem. Michael Svo-
boda se musel z pravé strany a nahrávky 
přesunout na levé pole a jeho stabilní role se 
ujal Petr Topinka. V prvním setu to šlapalo 
skvěle a výsledkem byla výhra 10:6. Pak se 
však přestalo dařit bodovat a soupeř na-
opak začal nacházet skulinky v naší obraně. 
Výsledkem byla prohra 8:10 v setu druhém 
a šlo se do třetího setu. V něm se naši hráči 
ujali nadějného vedení 8:6, avšak koncovka 
vyšla lépe soupeři a o výhře 8:10 vystavili na-
šemu B týmu stopku v turnaji.

Na A tým čekal v semifi nále tým Žatce, 
který dokázal ve čtvrtfi nále vyřadit silnou se-

stavu Startu Praha A v čele s bombarďákem 
Chalupou. Naši hráči však měli celý zápas 
pod svojí kontrolou a po výhře 10:7 a 10:6 
nás čekalo fi nále. Do něj se stejnou výhrou 
10:7 a 10:6 probojovaly Karlovy Vary, když 
dokázaly vyřadit Čakovice.

Ve fi nále nás tedy čekala repríza toho 
z roku 2021. Hráči Karlových Varů do něj 
vstoupili lépe a prakticky celý první set vedli. 
Dostali se až na několik setbolů, když vedli 
6:9. Zde se však projevila nesmírná zkuše-
nost i mistrovství modřických borců. Nezpa-
nikařili a zlepšeným výkonem ovládli první 
set 10:9. To byla těžká rána pro karlovarskou 
sestavu. V druhém setu už naši hráči jeho 
průběh kontrolovali a po výhře 10:7 slavili za-
sloužený titul mistrů České republiky.

Jakub Pospíšil a Lukášem Rosenberkem 
tak opět přepisovali historické tabulky. Zís-
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kali již sedmý titul v trojicích, a to je číslo, 
kterému se žádní jiní hráči v historii českého 
nohejbalu ani neblíží. Navíc šlo o jejich již 
třetí titul v řadě. David Višvader pak získal 
svůj první titul mistra ČR v jednorázových 
soutěžích mužů.

Mistrovství ČR v nohejbale trojic mužů 
2023:
1. místo MNK Modřice A (Jakub Pospíšil,
 Lukáš Rosenberk a David Višvader)
2. místo SK Liapor Karlovy Vary A
 (Jan Vanke, Lukáš Tolar,
 Michal Kokštein a Tobiáš Gregor)
3. místo Avia Čakovice B
 (Zdeněk Kalous, Kamil Kanda,
 Jaroslav Vacek)
4. místo SKN Žatec (Ondřej Vít,
 Martin Sehrig a Jakub Ftačník)

Zcela osobní podtext měl pak turnaj pro 
našeho legendárního trenéra Petra Guldu. Již 
před sezonou avizoval, že tato sezona je na 
modřické lavičce tou poslední. A následný vý-
voj událostí a přidělení pořadatelství i zvolení 
termínu vytvořily zcela mimořádnou situaci. 
Šampionát představoval poslední ofi ciální 
soutěžní akci ročníku 2023. Navíc se ode-
hrával ve stejném městě, kde v roce 1989 na-
stoupil Petr Gulda jako dorostenec ke svému 
prvnímu mistrovství republiky. A nyní zde na 
tomtéž místě zlatě uzavřel svoji mimořádnou 
hráčskou i trenérskou kariéru. To snad ani 
lepe nešlo zrežírovat. Samozřejmě organizá-
toři této situace využili a při slavnostním za-
končení šampionátu Petrovi aplaudovala celá 
hala, kde bylo více než 500 diváků.

 Petr Jahoda
 předseda MNK Modřice

ZLATÍ HOŠI NA RADNICI

Ve středu 15. listopadu přijal sta-
rosta města Modřic Mgr. Ing. Libor 
Procházka, MBA, společně s mís-
tostarostou Ing. Antonínem Mazál-
kem na radnici členy úspěšného no-
hejbalového týmu mužů Městského 
nohejbalového klubu Modřice. Tým 
MNK Modřice se stal mistrem ČR pro 
rok 2023 v extralize družstev mužů. 
Současně také v roce 2023 zvítězil 
i na Světovém poháru klubů konaném 
v Maďarsku. Při přátelském posezení 
poděkovalo vedení města týmu za vy-
nikající reprezentaci města Modřice. 
Také zástupci klubu poděkovali měs-
tu Modřice za dlouhotrvající podporu, 
bez níž by nebylo možné takto skvě-
lých sportovních výsledků dosahovat.

 Petr Jahoda
 MNK Modřice
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MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY DOROSTU
V SOUTĚŽI JEDNOTLIVCŮ
Palubovka Městské haly Modřice ještě ani 

nestačila „vychladnout“ po skvělém Mistrov-
ství světa juniorů a už byla před domácími po-
řadateli další výzva. Svaz osvědčenému pořa-
dateli i letos svěřil pořádání Mistrovství České 
republiky dorostu v soutěži jednotlivců.

Na letošní mistrovství se přihlásilo 36 
hráčů, z nich Sportovně technická komise 
ve spolupráci s Komisí mládeže přijala na 
šampionát 32 sestav. Mezi nimi byli také tři 
čerství mistři světa Tolar, Svoboda a Fries. 
Osm skupin po čtyřech hráčích začalo hrát na 
třech palubovkách v devět hodin ráno. Nejví-
ce hráčů do soutěže vyslal domácí Městský 
nohejbalový klub Modřice, a to hned 6 hráčů. 
Hráči si ve dvoutýdenní „kvalifi kaci“ vybojova-
li toto nasazení: Modřice A Michael Svoboda, 
Modřice B Patrik Kolouch, Modřice C Tomáš 
Jahoda, Modřice D František Dlabka, Modřice 
E Tomáš Sluka a Modřice F Ondřej Jurka. Po-
stupový klíč byl neúprosný, když do osmifi nále 
postupovali z každé skupiny jen dva nejlepší 
hráči. Domácí hráči hráli ve skupinách skvěle 
a hned pět jich dokázalo postoupit. V turna-
ji skončil jen Sluka, který v zápase o postup 
prohrál s holickým Novotným.

Hráči z druhých míst ve skupinách si pak 
pro osmifi nále přilosovali hráče, kteří své sku-
piny vyhráli. V osmifi nále svedl los dohromady 
modřické Svobodu a Jahodu. Zde se z postu-
pu po výsledku 2:0 radoval zkušenější Svobo-
da. Bohužel to byl pro Modřice jediný postup 
do čtvrtfi nále. Kolouch prohrál 1:2 s Kalousem, 
Dlabka posledním možným míčem 1:2 s Kali-
ankem a Jurka 0:2 s Ferebauerem.

Ve čtvrtfi nále se Michael Svoboda střetl 

s Adamem Ferebauerem z Pekla nad Zdobni-
cí. První set prohrál 9:10. V druhém dokázal 
zvítězit 10:7. V tom třetím již prohrával 7:9, 
ale obrovskou bojovností dokázal jeho průběh 
zvrátit a po výhře 10:9 postoupit mezi čtyři nej-
lepší hráče do semifi nále. Zde ho čekalo další 
„pekelské eso“ Ondřej Fries. Michael hladce vy-
hrál první set 10:4, v druhém se karta obrátila 
a Fries triumfoval 10:7. Ve třetím setu Micha-
el opět v koncovce čelil hrozbě porážky, když 
prohrával 7:9. Stejně jako ve čtvrtfi nále však 
v sobě vydoloval dostatek fyzických i psychic-
kých sil a vyhrál 10:9. Postup do fi nále a jistá 
medaile tedy byly pro Modřice jasné.

V druhém semifi nále si Lukáš Tolar hladce 
po setech 10:4 a 10:8 poradil s čelákovickým 
Václavem Kalousem.

V boji o bronzovou medaili zvítězil pekel-
ský Ondřej Fries 10:9 a 10:8, když jeho sou-
peř z Čelákovic Václav Kalous mu pomohl 
velkým množství chyb.

Ve zlatém fi nále se tedy střetli dva velcí ri-
valové Lukáš Tolar z Baníku Stříbro a Micha-
el Svoboda z MNK Modřice. Oba dva hráči 
byli letos pevnými součástmi extraligových 
týmů, oba jsou také čerstvými mistry světa 
juniorů a z minula mají i mládežnické singlo-
vé tituly. Favoritem byl přeci jenom Lukáš 
Tolar, který je v singlu úspěšný i mezi muži 
a na světovém šampionátu prokázal velkou 
formu. To také potvrdil ve fi nále. Modřické-
ho Svobodu, na kterém se fyzicky podepsaly 
těžké play-off zápasy hrané na tři sety, pora-
zil jistě 10:6 a 10:3 a získal svůj již letos třetí 
jednorázový dorostenecký titul, čímž zkom-
pletoval zlatý hattrick.

Mistrovství ČR dorostu v soutěži jednotlivců 2023:
1. místo Lukáš Tolar, Baník Stříbro
2. místo Michael Svoboda, MNK Modřice

3. místo Ondřej Fries, TJ Peklo nad Zdobnicí
4. místo Václav Kalous, Spartak Čelákovice
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Singlový šampionát byl současně posledním turnajem celoročního Poháru mládeže ČNS 
v kategorii dorostu. Právě jeho výsledky určily konečné pořadí klubů v tomto ročníku:

TÝM POČET BODŮ CELKEM Pořadí
Peklo nad Zdobnicí 252 1.

MNK Modřice 248 2.
Baník Stříbro 198 3.

TJ Spartak Čelákovice 174 4.
TJ Slavoj Český Brod 114 5.

Modřický nohejbal sice na letošním singlo-
vém dorosteneckém šampionátu neobhájil 
loňský titul získaný Patrikem Kolouchem, 
avšak při reálném posouzení kvalit vítězné-
ho Lukáše Tolara dokázal Michael Svoboda 
porazit celý „normální zbytek“ startovní-
ho pole. A to lze určitě považovat za velký 
úspěch stejně jako postup hned pěti hráčů 
ze skupin! Týmu dorostu také jen těsně unik-
lo prvenství v Poháru ČNS.

Rád bych tedy jménem klubu poděkoval 
všem hráčům i trenérům dorostu za předve-
dené výkony. Poděkování míří také k mým 
pomocníkům z pořadatelského štábu. Nyní 
si všichni užijeme zaslouženého krátkého 
odpočinku po hráčsky a pořadatelsky úspěš-
né i náročné sezoně 2023 a začneme se při-
pravovat na tu další.

 Petr Jahoda
 předseda MNK Modřice
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CYKLISTICKÁ STEZKA BRNO–VÍDEŇ

Svazek obcí Cyklistická stezka Brno–Ví-
deň v roce 2023 uspořádal tradiční setkání 
cyklistů Zahájení a Ukončení sezóny na cyk-
lostezce Brno–Vídeň, které se konalo v Přibi-
cích a Židlochovicích. Připravuje se vybudo-

vání dalších bezpečných úseků z Hrušovan 
u Brna do Vojkovic a Hrušovany n. J. – Je-
višovka, na jejichž realizaci budou podány 
žádosti o dotaci v programu IROP. V součas-
né době dokončujeme nové webové stránky 
svazku, které by měly být spuštěny v lednu 
2024. I v letošním roce se opět organizo-
valy cyklobusy na různá místa cyklostezky 
Brno–Vídeň a okolí. Nejoblíbenějším cílem 
cyklobusu byla Vídeň, místa vinařských akcí 
Krajem vína Velké Pavlovice a Znojmo, i jedi-
nečná akce Hudba na kole v Lednicko-valtic-
kém areálu.

 Jitka Jirků
 manažerka svazku
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